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عراقچیدردیدارباهمتایکرهجنوبی:

بلوکهماندنپولایرانناشیازفقدان
سیاسیشماست

قائم مقام وزیر امور خارجه کره جنوبی با معاون سیاسی وزیر امور خارجه ایران دیدار 
و گفت وگو کرد.

»چویی جونگ کان« قائم مقام وزیر امور خارجه کره جنوبی که به تهران سفر کرده 
اســت، امروز - یکشنبه - با »سید عباس عراقچی« معاون سیاسی وزیر امور خارجه 

ایران دیدار و گفت وگو کرد.
معاون سیاســی وزیر امور خارجه گفت: از نظر جمهوری اسلامی ایران مسدود ماندن 
منابع ارزی ایران در کره بیش از آن که به دلیل تحریم های ظالمانه آمریکا باشد ناشی 

از فقدان اراده سیاسی نزد دولت کره جنوبی بوده است.
چــوی جونگ کان معاون اول وزارت امور خارجــه کره جنوبی که در راس هیاتی از 
مقامات سیاســی و مالی آن کشور به تهران ســفر کرده  است،  عصر امروز یکشنبه 
با »ســید عباس عراقچی« معاون سیاسی وزارت امور خارجه کشورمان دیدار و گفت 

وگو کرد.
در این دیدار مقام کره ای تاکید کرد که سفر وی به تهران نشان دهنده اهمیتی است 

که آن کشور برای توسعه مناسبات با ایران قائل است.
وی تاکید کرد کره جنوبی در صدد اســت که در سال جدید میلادی با حل مشکلات 

در روابط دو کشور، اعتماد را به روابط بازگرداند.
معاون سیاســی وزیر امور خارجه کشــورمان نیز با اشاره به مسدود شدن منابع مالی 
ایران در کره  اظهار داشــت: حدود دو سال و نیم است که بانک های کره ای به طور 
غیر قانونی منابع ارزی ایران را به دلیل آنچه ترس از تحریم های آمریکا ذکر می شود، 
مسدود کرده اند. این اقدام که تنها تسلیم شدن در برابر باج خواهی آمریکا است قابل 
قبول نیســت و طبعا توســعه روابط نیز تنها زمانی معنا دار خواهد بود که این مشکل 

حل شود.
عراقچی با اشــاره بــه ناموفق ماندن مذاکرات مختلفی کــه در این مدت با مقامات 
کره ای به ویژه توســط بانک مرکزی کشورمان صورت گرفته است، گفت: از نظر ما 
مســدود ماندن منابع ارزی ایران در کره بیــش از آن که به دلیل تحریم های ظالمانه 

آمریکا باشد ناشی از فقدان اراده سیاسی نزد دولت کره جنوبی است.
وی از قائم مقام وزارت امور خارجه آن کشور خواستار اهتمام جدی سئول برای یافتن 

سازوکار لازم برای حل این موضوع به عنوان اولویت اول در روابط دو کشور شد.
مقام کره ای نیز تاکید کرد که فراهم آوردن دسترسی ایران به منابع ارزی خود در کره 
از جمله اولویت های دولت آن کشــور نیز است و سئول مصمم است که این موضوع 

را تا حل نهایی پیگیری کند.
عراقچی در پاســخ به درخواســت قائم مقام وزیر خارجه کره مبنی بر کمک به حل 
موضوع توقیف نفتکش کره ای خاطر نشان کرد که توقیف این کشتی در خلیج فارس 
و آب های ایران صرفا اقدامی بر پایه ملاحظات فنی و به دلیل آلودگی زیست محیطی 

بوده و رسیدگی به موضوع از سوی مقامات قوه قضائیه آغاز شده است.
عراقچی به طرف کره ای توصیه کرد از سیاســی کردن موضوع و تبلیغات بی حاصل 
خودداری کرده و اجازه دهد روال قانونی رســیدگی در دادگاه مربوطه در آرامش طی 

شود.
»چویی جونگ کان« معاون وزیر خارجه کره جنوبی صبح امروز پیش از ترک سئول 
به مقصد تهران گفت: »از اینکه می دانم خدمه کشتی سالم هستند خیالم کمی راحت 

است اما اوضاع جدی است«.
نیروی دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی صبح روز دوشنبه در بیانیه ای از توقیف 
یک فروند شــناور کره جنوبی با نام تجاری »هانکوک چیمی« حامل ۷ هزار و ۲00 
تن مواد شــیمیایی نفتی به دلیل نقض پروتکل های زیست  محیطی در خلیج فارس 
خبر داد. ســفارت کره جنوبی در تهران روز چهارشنبه گذشته سلامت هر ۲0 ملوان 

را تأیید کرد.
چویــی در فرودگاه بین المللی اینچئون واقع در غرب ســئول بــه خبرنگاران گفت: 
امیدواریم که گفت و گوهای عمیــق با مقامات اصلی انجام دهیم خواه این موضوع 

کنسولی باشد یا سایر مسائل مهم بین کره جنوبی و ایران.
معاون وزیر خارجه کره جنوبی افزود: این ســفر فرصت خوبی خواهد بود تا بار دیگر 
به وضوح آنچه دولت ایران می خواهد را بشنویم و تشخیص دهیم که )ما( چه کاری 

می توانیم انجام دهیم و چه کاری را نمی توانیم انجام دهیم.
ســعید خطیب زاده ســخنگوی وزارت امور خارجه هم روز دوشنبه گذشته در پاسخ 
به خبرنگاران در مورد خبر توقیف کشــتی کره ای اظهار داشت: بر اساس اخبار اولیه 
دریافتی از مقامات محلی، موضوع کاملا فنی است و کشتی به دلیل آلوده کردن دریا 

و با حکم قضایی، برای رسیدگی به تخلف به ساحل هدایت شده است.  
ســخنگوی وزارت امور خارجه افزود: جمهوری اسلامی ایران هم مانند سایر کشورها 
نسبت به تخلفات مشابه و بویژه آلوده کردن محیط زیست دریایی حساسیت دارد، لذا 

در چارچوب قوانین با آن برخورد می کند.  
خطیب زاده در ادامه اظهار داشــت: این اتفاق مورد استثنایی نبوده و در موارد مشابه 
قبلی در ایران و آبهای سایر کشورها رخ داده و امری عادی بوده و اطلاعات تکمیلی 

متعاقبا اعلام خواهد شد.

معاونوزیرخارجهکرهجنوبی:اوضاع
پیرامونکشتیتوقیفشدهجدیاست

معــاون وزیر امورخارجه کره جنوبی پیش از ترک ســئول به مقصد تهران گفت که 
اوضاع پیرامون نفتکش توقیف شده کره ای جدی است.

بــه گزارش کی بی اس، چوی جونگ کان معــاون اول وزیر امورخارجه کره جنوبی 
صبح امروز )یک شــنبه( سئول را طبق یک برنامه ریزی قبلی به مقصد تهران ترک 

کرد تا با مقامات ایرانی درباره دارایی های بلوکه شده ایران در کره دیدار کند.
وی پیش از آغاز ســفر ســه روزه خود در جمع خبرنگاران در فرودگاه گفت: از اینکه 
می دانیم تمام خدمه کشــتی ایمن و سلامت هستند، خیالمان راحت است اما اوضاع 

)پیرامون این کشتی( جدی است.
بنابر این گزارش، چوی امروز از طریق قطر وارد ایران می شــود و انتظار می رود با 
همتای خود و ســایر مقامات عالی رتبه وزارت امورخارجه ایران دیدار کند و به هیئت 

کره جنوبی که پیشتر به تهران رفته است، بپیوندد.
وی همچنین بــه خبرنگاران گفت: امیدواریم که گفــت و گوهای عمیق با مقامات 
ایران انجام دهیم، چه موضوع کنسولی باشد و چه سایر مسائل مهم بین کره جنوبی 

و ایران.
معــاون وزیر امورخارجه کره جنوبی افزود: این فرصت خوبی اســت تا بار دیگر آنچه 
دولت ایران می خواهد را بشــنویم و تشــخیص دهیم که ما چه کاری می توانیم در 
رابطه با پول بلوکه شده )ایران( انجام دهیم و چه کاری را نمی توانیم انجام دهیم .

به گزارش ایسنا، نیروی دریایی سپاه پاسداران ایران صبح روز دوشنبه در بیانیه ای از 
توقیف یک فروند شــناور کره جنوبی با نام تجاری هانکوک چیمی خبر داد که حامل 
هفت هزار و ۲00 تن مواد شــیمیایی نفتی بود و بــه دلیل نقض مکرر پروتکل های 

زیست  محیطی در خلیج فارس متوقف شد.
سفارت کره جنوبی در تهران روز چهارشنبه سلامت هر ۲0 خدمه این کشتی را مورد 

تأیید قرار داد.

آخرینتحرکاتانتخاباتیاصلاحطلبان؛

احزاببایدتقویتشوند
اســت که اصلاح  مدتی 
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صــدد  در  طلبــان 
سازوکاری  راه اندازی 
به  رســیدن  بــرای 
اجمــاع هســتند تا در 
انتخابات 1400 با وحدت 
کامــل حاضــر شــوند. 
چگونگی فعالیت این نهاد 
اجماع ساز«  »نهاد  به  که 
کامل  هنوز  شده  مشهور 
مشخص نیست اما ظاهرا 
30 نماینده احــزاب و 10 تا 13 فرد حقیقی 
عضو آن خواهند بود تا این جمع برای ادامه 
فعالیــت تصمیم گیری کنند. مشــکل دیگر 
ریاســت  انتخابات  بــرای  طلبــان  اصلاح 
جمهــوری قانون جدید مجلس برای اصلاح 
قانون انتخابات اســت کــه در صورت تایید 
عملا بخــش عمده ای از نیروهــای آنها رد 
صلاحیت خواهند شد. قاســم میرزایی نکو 
نماینده پیشــین مجلــس از منتقدان قانون 
جدید مجلس معتقد اســت اگرچه باید کاری 
کرد که از ثبت نام های فله ای جلوگیری کرد، 
اما لزومی ندارد که طرحی تصویب کنند که 
تمام نیروهــای توانمند را نیــز حذف کند. 
میرزایی نیکو می گویــد: »مجلس جدید در 
خردادماه تشــکیل شد و تیرماه طرح اصلاح 
قانون انتخابات ریاســت جمهوری به صحن 
رسید و بعداز آن هم به شورا داده شد! سوال 
اینجاست چگونه در عرض یک ماه رسیدند 
چنیــن طرحی را تایید کننــد؟ در حالی یک 

لایحه جامع انتخابات وجود داشت.«
میرزایی نیکو معقتد اســت این اصلاح با 3 
رویکرد جلو می رود؛ نخســت آن که حضور 

حداکثــری مردم به هنگام انتخابات کم و به 
حداقل برســد. دوم، ناامیدی و دلسردی بین 
آنان ایجاد کنند و ســوم اینکه شرایطی را به 
وجــود بیاورند تا مردمی که بــه انتخابات و 
صندوق رای امید دارند به این تفکر برســند 
که این صندوق نتیجه ای نخواهد داد تا فلان 
شــخص، فلان جا، فلان گروه به اهدافشان 
برسند. در فضای عجیب ایجاد شده با اصلاح 
قانون انتخابات، اصولگرایان از ســوی دیگر 
دســت به کارند و بحث گزینــه نظامی را با 
قدرت تمام پیــش می برند. غلامعلی رجایی 
از اصــلاح طلبــان طیف آیت ا... هاشــمی 
درباره نامزدی نظامی ها در انتخابات ریاست 
جمهوری گفته »نظامیان مانند هر شهروندی 
می توانند در انتخابات شرکت کنند و از سمت 
نظامی خود استعفا دهند. اما اینکه کشور را به 
نظامی ها بسپاریم به یک شکل غیرمستقیم 
اثبــات می کند که در عرصه سیاســت دچار 
نوعی نازایی و عقیم شــدن شــده ایم. یعنی 
واقعا پس از گذشت 4۲ سال عرصه سیاسی 
کشور نتوانســته این زایش را در خود داشته 
باشــد که پادگان ها بیایند و عرصه سیاست 
را در اختیــار بگیرند و هیات وزیران را با آن 
پیچیدگی هایی که دارد، اداره کنند. نظامی ها 
کجا می توانند دولت را اداره کنند و کجا این 

آموزش را دیده اند؟«
او گفته گزینه نظامی اقرار به ناتوانی سیستم 
مدیریت و عرصه سیاســی کشــور است که 
نتوانســته آنقدر زایش داشــته باشد که باید 
دستگاه سیاست از میلیتاریسم و نظامی گری، 
فرد یا افــرادی را وام بگیرد. اینکه نظامی ها 
بخواهند تنور انتخابــات را گرم کنند مانعی 
ندارد، اما اینکه بخواهیم دولت را به نظامی ها 

بســپاریم به دلایلی کــه گفتم باعث ریزش 
آرا خواهد شــد و ظاهرا عواقب منفی خواهد 

داشت.
جلسه زنان اصلاح طلب برگزار شد

در میانه بحث های اصلاح قانون انتخابات و 
گزینه نظامی و ... شــصتمین جلسه ائتلاف 
احزاب زنــان اصلاح طلب )صــدف( برگزار 
شــد. نکته جالب اینجا بــود که اصولگرایان 
در هفته گذشته از موضوع ریاست جمهوری 
زنان دفاع کردنــد. غفوری فرد از چهره های 
نزدیک به حزب موتلفــه گفته »در هر حال 
ترکیبی از بزرگان و جوانان و شاید هم بانوان 
شایسته مثل ســرکار خانم وحید دستجردی 
بتواند جاذبه بزرگی بــرای رای دهندگان و 
امید زیادی برای همه علاقمندان به انقلاب 
و ایران اســلامی ایجاد نماید و انگیزه برای 

مشارکت را افزایش دهد.«
امــا درباره جلســه ائتــلاف احــزاب زنان 
اصلاح طلــب بایــد این را گفت که جلســه 
مجازی این ائتلاف با ریاست دوره ای مجمع 
زنان اصلاح طلب در فصل زمستان آغاز شد 
که دســتور کار آن فراهم کردن زمینه های 
همــکاری در موارد پژوهشــی، مطالعاتی و 
آموزشــی با فعالان زن در دیگــر احزاب و 
همچنیــن موضوع انتخابــات 1400 بود. در 
این نشســت با بررسی وضعیت فعلی شورای 
هماهنگــی و هیــات 5 نفــره منتخب این 
نهاد  شــورا جهت برگزیدن اعضای حقیقی 
اجماع ســاز اصلاح طلبان، بر نقش احزاب در 
انتخابات 1400 تاکید شد. همچنین تصویب 
لایحه حفظ کرامت و حمایت از زنان در برابر 
خشونت در هیات دولت، از موارد مطروحه در 

این جلسه بود.

چهره های تاثیرگذار وارد احزاب شوند
محســن رهامی از حقوقدانان اصلاح طلب 
که زمانی مســئولیت مهمی در بستن لیست 
شــوراهای شــهر داشــت، این بــار درباره 
حضور چهره های حقیقی در نهاد اجماع ســاز 
مصاحبــه ای کــرده و گفته »وقتــی احزاب 
لیستی ارائه می کنند نسبت به عملکرد لیست 
خود هم پاســخگو هســتند. احــزاب دارای 
برنامه هســتند و مردم بــه آن برنامه ها رای 
می دهند، اما وقتی اشــخاص حقیقی لیستی 
پاســخگوی عملکرد ها هم  ارائه می کننــد 
نخواهند بود. با این حــال طرفداران حضور 
اشــخاص حقیقی در نهاد های اصلاح طلب 
معتقدند، چون در کشــور احزاب قوی مانند 
ترکیه، پاکســتان و هند وجود ندارد بنابراین 
مجبوریم از اشــخاص حقیقی بانفوذ استفاده 
کنیم، اما ســوال اینجاســت که چــرا این 
افراد بانفوذ وارد احزاب نمی شــوند تا احزاب 
را تقویــت کنند یا خودشــان حــزب ایجاد 
اشــخاص  با  احزاب  طرفــداران  نمی کنند؟ 
مشــکلی ندارند و انتقاد آن ها جنبه شخصی 
ندارد بلکه معتقدنــد که احزاب باید راه ورود 
به سیاست باشد. وی با بیان اینکه اشخاص 
حقیقی بانفــوذ و تاثیرگذار اصلاح طلب بهتر 
است وارد احزاب شوند، گفت: در نهاد اجماع 
ساز جدید، اشخاص حقیقی باید نظر مشورتی 
داشته باشند. روش هایی که در گذشته موجب 
نتایج غیرقابل قبول شــده است، نباید دوباره 

تکرار شود.«
نعیمی پور: نظام مذاکره کرد نه اصلاح طلبان
محمد نعیمی پور، عضو حزب اتحاد ملت که 
عمــلا به عنوان مغز اجرایی حزب شــناخته 
می شــود، در معدود مصاحبه هــای خود در 

هفته گذشته درباره موضوع انتخابات 1400 
گفت وگــو کرده و آن را بــه مذاکرات ایران 
و آمریــکا گره زده اســت. نعیمی فرد گفته: 
»مســئله مذاکره به زمان بستگی ندارد. در 
واقع نه به اصولگرایان و نه به اصلاح طلبان 
هم ارتباطــی ندارد در واقع به این مســئله 
بســتگی دارد کــه اگر جو بایــدن روی کار 
بیاید و مقدماتــی را فراهم کند، همان زمان 
صحبت ها درباره مذاکره آغاز می شــود. البته 
ایــن کار مقدماتی دارد کــه بخش اول آن 
ممکن اســت غیرعلنی باشــد و پس از آن 
است که به جریان می افتد. اراده کنونی نظام 
جمهوری اســلامی و اراده دولت آمریکا در 
این جا موثر است. ســایر سخنرانی هایی که 
در ایــن باره صورت می گیــرد در حد همان 

سخنرانی است.«
اصولگرایان نگران گشایش اقتصادی هستند

جواد امام نیز ماجرا را از زاویه دیگری تحلیل 
کرده و گفتــه: »اصولگرایان بــه این دلیل 
نگران هســتند که گشایشــی ایجاد شود و 
مردم از این فشــار هایی که روی دوششــان 
ســنگینی می کند، رهــا شــوند. از این رو 
نمی خواهنــد این مزیت را بــه پای دولت و 
اصلاح طلبان بگذارنــد. در صورتی که ما بر 
این باوریم که هر کاری لازم است برای این 
گشایش صورت گیرد چه اصلاح طلبان و چه 
اصولگرایان باید برای مــردم انجام دهند تا 
این تهدیدهایی که نســبت به کشــور وجود 
دارد را از کشــور دور کنند. بحث منافع ملی 
و امنیت ملی، بحث جناحی و سیاسی نیست 
اینکه ما مردم را تحت فشار بگذاریم تا نسبت 
به یک جریانی، فشارهایشــان بیشتر شود یا 

ذهنیت بدتری پیدا کنند مزیت نیست.«

ویژه

نمی توان تنها از توانایی های یک جنسیت برای اداره کشور استفاده کرد
رئیس مجمع زنان اصلاح طلب خراســان رضــوی گفت: ما 
باید جامعه را به این ســمت و ســو ببریم که نمی توان فقط از 

توانایی های یک جنسیت برای اداره کشور استفاده کرد.
ایســنا نوشت: شــهناز رمارم درخصوص موانع حضور زنان در 
عرصه هایی همچون انتخابات ریاســت جمهوری اظهار کرد: 
در زمســتان ۹5 شورای نگهبان به دفاتر هیئت نظارت استانی 
این شــورا ماموریت داد تا جلساتی را در خصوص تعریف رجل 
سیاســی و مذهبی برگزار کنند که این جلسات در خود شورای 
نگهبان در تهران نیز برگزار می شــد. ما در مشهد نیز به طور 
مفصل در خصوص این قضیه صحبت کردیم. جمع بندی کلی 
این بود که واژه رجل سیاسی و مذهبی الزاما به آقایان اطلاق 

نمی شود.
وی افرود: در زمستان سال ۹۶ یک سری تعاریف برای مشخص 
شدن تعریف رجل سیاســی و مذهبی و مدیر و مدبر بودن به 
تصویب شورای نگهبان رسید. طبق آن مصوبه، رجال مذهبی، 
رجالی هســتند که آگاهی لازم به دین اسلام و مذهب تشیع 
را داشــته و تدین و تقیدشان به انجام شعائر و مناسک دینی از 
برجستگی ویژه ای برخوردار است، به گونه ای که در میان مردم 
به این ویژگی شــناخته شوند. همچنین رجال سیاسی، رجالی 
هســتند که قدرت تحلیل و درک آنان از مسائل و پدیده های 
سیاسی به جهت آگاهی دقیق شان از مسائل سیاسی و اجتماعی 
اعم از داخلی و بین المللی و حضورشان در صحنه های سیاسی 
به نحوی باشــد که همواره مصالح نظام اسلامی و معیارهای 

اصیل انقلابی در عملکردشان لحاظ شده باشد.
این عضو شــورای شهر مشــهد ادامه داد: همچنین طبق این 
مصوبه مدیر شــخصی اســت که از شایســتگی های ذاتی و 
اکتســابی لازم از نظر دانش، مهارت و تجربه برخوردار باشــد 
و توانایی استفاده بهینه از منابع مادی کشور، با رعایت حداکثر 
بهره وری را داشته باشد و مدبر هم شخصی است که از توانایی 

پیش بینی و عاقبت اندیشی برخوردار باشد.
زنان زیادی در کشور صفت رجل سیاسی و مذهبی را دارند

رمارم با تاکید بر اینکه در هیچ کدام از این مصوبات به جنسیت 
نامزدان انتخابات ریاست جمهوری اشاره  نشده است، خاطرنشان 
کرد: هر فردی، چه زن و چه مرد، که این ویژگی های ذکر شده 
را دارا باشد، می تواند رجل سیاسی و مذهبی باشد. ما مصادیق 
زیادی را از بین زنان کشور پیدا می کنیم که دارای صفت رجل 

سیاسی و مذهبی بودن هستند.
وی اضافــه کرد: همچنین در ادامه این مصوبه ذکر شــده که 
داوطلبین حضور در انتخابات باید سوابق کافی و قابل ارزیابی 
داشته باشند. در این خصوص نیز ما زنانی را می توانیم نام ببریم 
که حائز این ویژگی هســتند، ما تا به حــال وزیر خانم هم در 
کشور داشته ایم. در حال حاضر ما در کشور خانم هایی را داریم 
که معاون رئیس جمهور هستند و یا بانوانی که در سمت معاونت 

استانداری مشغول  به کارند.
رئیس مجمع زنان اصلاح طلب خراســان رضــوی ادامه داد: 
همچنیــن از نظر دارا بودن صلاحیت علمی که در این مصوبه 
به آن اشــاره شده است نیز ما بانوان بســیاری را داریم که از 
تحصیلات و توانایی هــای علمی بالایی برخوردار هســتند. 
بنابراین این مصوبه نوعی امیدواری را در خصوص به کارگیری 

زنان توانمند در عرصه های اجرایی به وجود آورده است.
واژه رجل، نه به جنسیت که به شخصیت کاندیداها 

تاکید دارد
عضو شورای شهر مشهد تصریح کرد: به عقیده من واژه رجل 
سیاســی و مذهبی نه به جنسیت بلکه به شخصیت سیاسی و 
مذهبــی تاکید دارد. در تاریخ عــرب هم می بینیم که رجل به 
شخصیت های برجسته گفته می شد و ربطی به جنسیت نداشت 
و به همین خاطر هم در مجلس خبرگان اول هنگام نوشــتن 
قانون اساســی، به جای بیان ویژگی مرد یا زن بودن، از کلمه 
رجل اســتفاده شــد. در حال حاضر هم جامعه زنان نسبت به 
حضور بانوان در عرصه های سیاسی و اجرایی نگاهی رو به جلو 
دارد و با توجه به ویژگی های اکتســابی که در طی این سال ها 
بانوان به دســت آورده اند، جامعه زنان امیدوار اســت در سطح 
مدیریت کلان جامعه و حتی عرصه انتخابات ریاست جمهوری 

شاهد حضور بانوان باشد.
رمارم با تاکید بر اینکه جامعه زنان باید بتواند صدای رســاتری 
داشــته باشــد، افزود: حالا که بانوان پس از 4۲ ســال از نظر 
توانمندی ها و مهارت های فردی و اجتماعی به بلوغ رسیده اند، 
نباید دچار رخوت و ناامیدی شــوند. بایــد همچنان مطالبات 
خــود را شــفاف و واضح و امیدوارانه مطــرح کنند. همچنین 
زنان به خصوص زنان جوان باید در عرصه انتخابات شــرکت 
کننــد. چون ما تنها عرصه ای که برای تعیین سرنوشــتمان و 
 حضــور در عرصه های اجرایی داریــم، صندوق های انتخابات

 است.
آیت الله هاشمی بر حضور زنان در انتخابات تاکید داشت

وی عنوان کرد: در زمان حیات آیت الله هاشمی رفسنجانی هر 
موقع که ما نزد ایشان می رفتیم و درخواست می کردیم با توجه 
به رابطه نزدیکی که با آقای روحانی دارند از ایشان بخواهند در 
عرصه های اجرایی از زنان استفاده های بیشتری شود، آیت الله 
هاشمی جواب می دادند شما نیمی از جامعه هستید، بروید و از 
طریق انتخابات کرسی های نمایندگی را در اختیار بگیرید. وقتی 
تعداد شما در مجلس زیاد باشد، شما به راحتی می توانید وزیر را 

تعیین و نقش آفرینی کنید.
عضو شورای شهر مشهد بیان کرد: در نتیجه همین توصیه های 
آیت الله هاشــمی بود که ما در سال ۹4 کمپین رای به زنان را 
راه انداختیم. پس از آن ســهمیه 30 درصد زنان برای حضور 
در عرصه های سیاســی و اجرایی و تغییر چهره مردانه مجلس 

مطرح شد. این ها حرکت هایی رو به جلو و امیدوارکننده است. 
تبعیض های آشکاری که بین مردان و زنان وجود دارد، بانوان 
را نسبت به حضور و فعالیت در عرصه های سیاسی و اجتماعی 
مصر کرده است که البته در این راستا بعضی از بانوان هم ناامید 
شده اند. من به همه جوانان توصیه می کنم ناامید نشوند، چون 

حق گرفتنی است و تلاش می خواهد.
نمی توان تنها از توانایی های یک جنسیت برای اداره 

کشور استفاده کرد
رمارم اضافه کرد: ما باید جامعه را به این سمت و سو ببربم که 
نمی توان فقط از توانایی های یک جنســیت برای اداره کشور 
استفاده کرد. وقتی کشــور تک بعدی است و فقط توسط یک  
جنس اداره می شود، مشــکلات زیادی به وجود می آید. وقتی 
به نصف جامعه و توانایی های آنان توجه نمی شــود، کشور با 
چالش های این چنینی مواجه می شــود. ما بایــد توانایی ها و 
شایستگی های زنان را ببینیم و از آنان در عرصه های مختلف 
سیاسی و اجرایی استفاده کنیم. نخبگان سیاسی نیز بعضا بیان 
می کننــد که آینده ایران از آن زنان اســت و من فکر می کنم 
بهترین فرصــت در این خصوص ثبت نام زنان شایســته در 
انتخابات ریاســت جمهوری است و امروزه تعداد زنان شایسته 

اگر بیشتر از مردان شایسته نباشد، کمتر نیست.
وی با بیان اینکه باید دموکراسی را تمرین کرد، گفت: بالاخره 
باید از یک جایی حضور زنان شــروع می شود. من این را قبول 
ندارم که شورای نگهبان صرفا به صورت نمایشی یک خانمی 
را برای انتخابات ریاست جمهوری سال آینده تایید صلاحیت 
کند تا درصد مشــارکت مردم را بالا ببرد. در حال حاضر نوعی 
بی اعتمادی بین مردم و مســئولین ایجاد شده است چون گاها 
مردم اثر انتخابات را مستقیم در زندگیشان حس نمی کنند. لذا 
ممکن است تا حدی نسبت به شرکت در انتخابات دلسرد شده 

باشند.
رئیس مجمع زنان اصلاح طلب خراسان رضوی با تاکید بر اینکه 
بخش زیادی از مشــکلات کشور ناشی از سوءمدیریت است، 
ادامه داد: اما برخی از مسئولین می خواهند همه مشکلات را به 
تحریم ها ربط دهند و مردم هم این مســئله را به خوبی متوجه 
شده اند و نسبت به انتخابات دلسرد شده اند. اما من می خواهم از 
مردم بپرسم مگر چه راه دیگری به جز انتخابات برای برون رفت 

از مشکلات وجود دارد؟
شورای نگهبان نماینده ای از زنان را تایید صلاحیت کند 

میزان مشارکت در انتخابات افزایش می یابد
رمارم تصریح کرد: حتی اگر شورای نگهبان خانمی را به صورت 
نمایشی و برای افزایش مشارکت مردم تایید صلاحیت کند، باز 
هم نسبت به این اقدام خوش بین هستم. ما بانوان کوچک ترین 
پنجره هایی که برایمان باز شــود را تبدیل به دروازه ای بزرگ 
می کنیم. حتما یکی از راه های پرشــور کردن انتخابات، اجازه 

به زنان برای حضور در این عرصه اســت. اگر شورای نگهبان 
نماینده ای از جامعه زنان را برای حضور در انتخابات ریاســت 
جمهــوری تایید صلاحیت کند، قطعا میزان مشــارکت مردم 

افزایش خواهد یافت.
وی در خصوص میزان احتمالی استقبال مردم از یک کاندیدای 
زن در انتخابات ریاســت جمهــوری 1400، عنوان کرد: ما تا 
زمانــی که یک خانم را در معرض رای قرار ندهیم، نمی توانیم 
از میزان اســتقبال مردم از او صحبت کنیم. اما به عنوان مثال 
جامعه مشــهد در انتخابات شورای شهر سال ۹۶ نشان داد که 
از نامزدهای زن حمایــت می کند. حالا باید عملکرد ما بانوان 
شورای شهر مشــهد نسبت به آقایان عضو این شورا سنجیده 
شود. قطعا کارنامه ما باعث اعتمادسازی به دیگر بانوان می شود.

عضو شورای شهر مشهد با اشاره به دیگر مشکلاتی که در این 
خصوص برای بانوان وجود دارد، بیان کرد: بخشی از انتخابات 
نیاز به تامین مالی و همچنین لابی گری های پشت پرده دارد. 
شــاید در این خصوص زنان خیلی نتوانند مانند مردان حمایت 
جذب کنند. اما اگر خانمی تایید صلاحیت شود، این دیگر به ما 

بانوان برمی گردد که چگونه از او حمایت کنیم.
حضور زنان در لیست های انتخاباتی به فرهنگ سازی در 

این زمینه کمک می کند
رمــارم با تاکید بر اینکه حضور یک زن در لیســت انتخابات، 
به فرهنگ سازی در این زمینه کمک می کند، خاطرنشان کرد: 
همچنین رسانه ها برای فرهنگ ســازی در زمینه حضور زنان 
نقش پررنگی دارند. اگر رسانه در این خصوص فرهنگ سازی 
کند، مسلما تا حدی میان مردم تغییر نگرش نسبت به حضور 
زنان در عرصه هــای اجرایی به وجود می آید. همچنین بخش 
زیادی از فرهنگ ســازی به آموزش و پرورش و دانشــگاه ها 

مربوط می شود.
وی با اشــاره به بانوانی که تا کنون توانسته اند در عرصه های 
سیاســی کشور حضور داشته باشــند، خاطرنشان کرد: به نظر 
می رســد اگر این زنان از مردان بهتر نبوده باشند، هم تراز آنان 
بوده انــد. اینکه تعداد بانوانی که در حال حاضر در هیئت دولت 
و یا در مجلس حضور دارند نســبت به گذشته افزایش داشته 
است، نشان از عملکرد خوب بانوان در عرصه های اجرایی دارد.

رئیس مجمع زنان اصلاح طلب خراسان رضوی بیان کرد: من 
به اکثر بانوانی که تا به حال در رده های مدیریتی کشور حضور 
داشــته اند، نمره قابل قبول می دهم و فکر می کنم تاثیرگذاری 
این بانوان از ســطح ملی به بین المللی افزایش یافته است . به 
صورت مصداقی نیز خانم ها زهرا شــجاعی، معصومه ابتکار و 
مرضیه وحید دســتجردی و همچنین بانوانی که در دوره های 
پیشــین مجلس نماینده ملت بوده اند، از جمله افردای هستند 
که می توانند در در انتخابات ریاست جمهوری سال آینده ثبت 

نام کنند.

مفقودی
برگ ســبز  - سند کمپانی خودرو کامیون مدل 1385 به شماره پلاک 1۲ ایران 8۷۷ ع ۲۷  
به شــماره موتور 334۹۲01014۲30۶ و شماره شاسی TLT8500۲۲۶۷ به نام رضا رضایی 

مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط می باشد.
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رشد۱۸درصدیعرضهگوشتگوسفنددر
آذرماه

مرکز آمــار ایران اعلام کــرد که مقدار 
عرضه گوشت در آذر 13۹۹ نسبت به ماه 
مشابه ســال 13۹8 برای گوسفند و بره 
18 درصــد و برای بز و بزغاله ۲3 درصد 

افزایش داشته است.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و 
به نقــل از مرکز آمار، بر اســاس نتایج 
دام کشتارگاه های  از کشــتار  آمارگیری 
رسمی کشور در آذر ماه سال جاری، وزن 

گوشــت قرمز عرضه شده انواع دام های ذبح شــده در کشتارگاه های رسمی کشور در ماه آذر 
13۹۹ جمعاً 3۶.۲ هزار تن گزارش شــده که ســهم گوشت گاو و گوساله بیش از سایر انواع 

دام بوده است.
بر اساس نتایج این آمارگیری، گوشت گاو و گوساله با ۲0.4 هزار تن، 5۶.3 درصد از کل وزن 
گوشــت قرمز عرضه شده را به خود اختصاص داده است. گوشت گوسفند و بره با 1۲.4 هزار 
تن، بز و بزغاله با ۲.۷ هزار تن و سایر انواع دام با ۷0۹ تن، به ترتیب 34.۲ درصد، ۷.5 درصد 

و ۲ درصد از کل وزن گوشت قرمز عرضه شده را به خود اختصاص داده اند.
مقایســه عملکرد کشــتارگاه های رسمی کشــور در آذر 13۹۹ با ماه مشــابه سال 13۹8، 
نشــان دهنده افزایش ۲۷ درصدی مقدار عرضه گوشت قرمز در کشتارگاه های رسمی کشور 
اســت. مقدار عرضه گوشت در آذر 13۹۹ نسبت به ماه مشــابه سال 13۹8 برای گوسفند و 
بــره 18 درصد، برای بز و بزغاله ۲3 درصد، برای گاو و گوســاله 35 درصد، برای گاومیش 

و بچه گاومیش ۶3 درصد افزایش، و برای شتر و بچه شتر 33 درصد کاهش داشته است.
همچنین نتایج حاصل از این طرح آمارگیری نشــان می دهد که مقدار عرضه گوشت قرمز از 
کشــتارگاه های رسمی کشور در آذر 13۹۹ نسبت به آبان 13۹۹ در حدود 3.5 درصد کاهش 

داشته است.

افزایش۲۳تا۱۲۰درصدیقیمت
اقلامخوراکی

قیمت انواع کالاهای اساســی از جمله گوشت قرمز، گوشت مرغ، شکر و برنج در آذر امسال 
نسب به مدت مشابه سال گذشته بین ۲3 تا 1۲0 درصد افزایش یافته است.

به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از مهر، بررسی وضعیت قیمت برخی از کالاهای 
اساســی طی ۹ ماه سال جاری نشان می دهد که قیمت هر کیلوگرم برنج پاکستانی باسماتی 
درجه یک در آذر ســال گذشــته 1۲ هزار و 350 تومان بوده که در آذر امســال با ۹8 درصد 

افزایش به ۲4 هزار و 45۹ تومان رسیده است.
قیمت هر کیلوگرم برنج تایلندی نیز از ۷ هزار و 815 تومان در آذر ماه ســال گذشته با 1۲0 

درصد افزایش به 1۷ هزار و 1۹۲ تومان در آذر ماه امسال رسیده است.
برنج ایرانی از جمله برنج طارم و برنج هاشــمی درجه یک نیز در یک ســال گذشته در بازه 
زمانی آذر ۹8 تا آذر ۹۹ به ترتیب 4۶.۷ و 4۶.۲ درصد افزایش قیمت داشــته است. به شکلی 
که هر کیلوگرم برنج طارم که در آذر پارسال ۲۲ هزار و 804 تومان بوده در آذر امسال به 33 
هزار و 44۹ تومان و هر کیلوگرم برنج هاشمی درجه یک که در آذر پارسال ۲۲ هزار و 488 

تومان بوده در آذر امسال به 3۲ هزار و 8۷5 تومان رسیده است.
قیمت هر کیلوگرم شکر سفید با ۶۷.۷ درصد افزایش قیمت از 5 هزار و ۶4 تومان در آذر ۹8 

به 8 هزار و 4۹۲ تومان در آذر امسال رسید.
قیمت هر کیلوگرم گوشت مرغ تازه نیز با ۹3.1 درصد افزایش قیمت از 1۲ هزار و ۷3۶ تومان 

در آذر ۹8 به ۲4 هزار و 58۹ تومان در آذر ۹۹ افزایش یافت.
در بازه زمانی مذکور قیمت هر کیلوگرم گوشــت گوســاله ۲5.4 درصد و قیمت هر کیلوگرم 
گوشــت گوسفندی ۲3.۷ درصد افزایش یافته اســت. به شکلی که نرخ هر کیلوگرم گوشت 
گوســاله از ۷۶ هزار و 5۲1 تومان در آذر پارســال به ۹5 هزار و ۹31 تومان در آذر امسال و 
هر کیلوگرم گوشــت گوسفندی از 8۹ هزار و 30۹ تومان در آذر پارسال به 110 هزار و 4۷3 

تومان در آذر امسال رسید.
قیمت شــکر بسته بندی نیز در آذر امسال نســبت به مدت مشابه سال گذشته 53.8 درصد 

افزایش قیمت داشته و از 5 هزار و 50۹ تومان به 8 هزار و 4۷4 تومان رسیده است.

تابعیتبانکمرکزیازوزارتبهداشت
برایخریدواکسنکرونا

رییــس کل بانک مرکــزی گفت:  بانک 
مرکزی بدون ســفارش وزارت بهداشت 
هیچ اقدامی را برای خرید واکسن انجام 
نمی دهد، اقدامی را هم که تاکنون انجام 
داده براســاس قراردادی بوده که وزارت 
بهداشت با سازمان بهداشت جهانی برای 
خرید واکسن مشترک »کواکس« داشته 

است.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 

نقل از روابط عمومی بانک مرکزی، »عبدالناصر همتی« در پاســخ به سوالی مبنی بر اینکه 
بانک مرکزی آمادگی خود را برای تامین مالی واردات واکســن های اروپایی، انگلیسی اعلام 
کرده بود، اما طبق فرمایشــات رهبر معظم انقلاب واردات واکســن های اروپایی، انگلیسی 
ممنوع اعلام شده است، اکنون بانک مرکزی چه سیاستی را برای تامین مالی واکسن کرونا 
در دســتور کار خود قرار خواهد داد، گفت: در ارتباط با خرید واکســن تابع وزارت بهداشــت 

هستیم.
همتی افزود: پیش پرداخت آن با تلاش بســیار به دلیــل موانعی که آمریکا ایجاد کرده بود، 

انجام شد و بوسیله چند بانک، آن را در اختیار سازمان بهداشت جهانی قرار دادیم.
رییس کل بانک مرکزی خاطرنشــان کرد:  این موضوع که آیا همین روند ادامه دار اســت یا 
خیر، موضوعی اســت که وزارت بهداشت باید تایید کند و ما هم تابع فرمایشات رهبر معظم 

انقلاب هستیم.
به گفته وی، بانک مرکزی وارد مباحث فنی و تخصصی بهداشــتی نمی شــود، فقط حمایت 
کننده از نظر پشــتیبانی مالی اســت و هر آنچه را که در نظر داشته باشند در اختیارشان قرار 

خواهیم داد.
به گزارش صبح امروز، رهبر معظم انقلاب درباره خرید واکسن خارجی کرونا، فرموده اند: ورود 

واکسن آمریکایی و بریتانیایی کرونا به ایران »ممنوع« است.

خبر

»صبحامروز«بهبررسیابعادتهاترنفتبااتوبوسمیپردازد؛

نفتبیار،اتوبوسببر!
رشــد روز افزون جمعیت 
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در  به خصوص  شهر ها 
حال  در  کشــور های 
توسعه باعث به وجود 
آمدن مشکلات زیادی 
در شــهر ها شــده کــه  
بخشــی از آن مربوط به 
درون  حمل ونقل  بحــث 
و  کمبود  اســت.  شهری 
نارسایي در سیستم حمل  
به  درون شــهری  نقل  و 
عنــوان یکي از موانع رشــد و توســعه هر 
کشــوري به شمار مي رود. یکي از موثرترین 
راه حل های این مشــکل توســعه و تقویت 
سیســتم هاي حمل و نقل عمومي شــهري 

است.
اتوبوس های پر طرفدار

با توجه به تقاضــاي بیش از حد مردم براي 
استفاده از خدمات اتوبوس راني به دلیل ارزان 
بودن کرایه آن نســبت به نرخ سایر وسایل 
نقلیه عمومي از جمله تاکســي که مي توان 
آن را مهم ترین دلیل افزایش تقاضا دانست، 
با مشکلات  اتوبوسراني شــهری  سیســتم 

مختلفی مواجه شده است.
چنــدی پیش معاون اول رئیــس جمهور از 
تهاتــر نفت برای خریــد و تأمین اتوبوس تا 
پایان سال جاری خبر داد. اسحاق جهانگیری 
به تراکم جمعیت در مترو و اتوبوس اشــاره 
کرد و گفت: بایــد اقدام جدی در جهت رفع 
این مشکل حاصل شود که با همکاری ستاد 
مقابله با کرونا تصویب شــده کــه تا پایان 
امســال از طریق تهاتر نفــت اتوبوس های 
ساخته و نیمه ساخته شده از خارج وارد کنیم. 
1۶ تیر ماه ســال جاری بود که وزیر کشور 
در نامــه ای خطاب بــه معــاون اقتصادی 

رئیس جمهور و دبیر شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی ســران قوا خواســتار صدور مجوز 
تهاتــر نفت خام و میعانــات گازی با واردات 

اتوبوس و واگن قطار شهری شد.
میانگین عمر ناوگان، ۱۳ سال

 عبدالرضــا رحمانی فضلــی طــی این نامه 
خطاب به محمد نهاوندیان، معاون اقتصادی 
رئیس جمهور و دبیر شورای عالی هماهنگی 
اقتصادی سران قوا نوشت: طرح های نوسازی 
ناوگان حمل ونقل عمومــی به ویژه ناوگان 
اتوبوس رانی کشــور به دلیل شرایط تحریم، 
افزایش نرخ ارز و عدم تخصیص اعتبار کافی 
از سنوات گذشــته محقق نشده و تعداد این 
ناوگان از ۲۶ هزار دســتگاه اتوبوس در سال 
13۹۲ به ۲1 هزار دستگاه کاهش و میانگین 

عمر ناوگان به 13 سال رسیده است. 
فرسودگی 7۰ درصدی ناوگان 

اتوبوس رانی
رحمانی فضلی ضمن اشاره به فرسودگی ۷0 
درصد ناوگان اتوبوس رانی موجود، درخواست 
کرد برای دستیابی به اهداف برنامه های جامع 
حمل و نقل کشور و ارائه خدمات مطلوب به 
شهروندان، سامانه حمل و نقل عمومی کشور 
نیازمند تزریق ناوگان جدید، تقویت و افزایش 
آن تا حداقل 35 هزار دستگاه اتوبوس است.

انوشــیروان محسنی بندپی، اســتاندار تهران 
نیز اواخر آذرماه از پیگیری وزیر کشور برای 
واردات اتوبوس به کشــور با تهاتر نفت خبر 
داد و گفــت اتفاقات خوبــی در حمل ونقل 
عمومی در حال شــکل گیری اســت. وزیر 
کشور پیگیر اســت تا از طریق تهاتر فروش 
نفت بتوانند اتوبوس هایی را وارد کشور کنند.

اما به ســراغ رئیس ســازمان اتوبوس رانی 
مشــهد رفتیم تا دیدگاه وی در خصوص این 
موضوع و همچنین میزان نیاز این کلانشهر 

به طرح فوق را جویا شویم. 
رئیس سازمان اتوبوس رانی مشهد می گوید: با 
توجه به کمبود ناوگان حمل و نقل و مشکلاتی 
که در داخل وجود دارد، دولت تصمیم گرفته 
اســت تا از طریق خودرو ســاز های داخلی، 

سفارش تولید اتوبوس بدهد.
ســعید حســینقلی زاده مقــدم در گفتگو با 
»صبح امروز« بیان می کند: بخشــی از این 
اتوبوس ها می تواند به صورت آماده و توســط 
خودرو ســاز های داخلی وارد شــود و بخش 
دیگرآن نیز به شکل قطعات وارد گردد و در 

کارخانه های اتوبوس ســاری ساخته شود، که 
در هر صورت نیاز به ارز دارد.

وی ادامــه می دهد: دولت یا بایــد ارز را در 
اختیار ســازنده ها قرار دهــد و یا به ازای آن 
ارز نفت را به متقاضیان ارائه دهد و از محل 
فــروش آن بتواند ناوگان حمل و نقل عمومی 
را چــه به صورت اتوبــوس و چه به صورت 
قطعات خریداری کند و در اختیار خودرو ساز 

قرار دهد.
واردات ۲۰ به 8۰

حســینقلی زاده مقدم  با بیــان اینکه »۲0 
درصــد اتوبوس هــا به صورت آمــاده و 80 
درصد آن به صــورت قطعات وارد کارخانه ها 
شــده و تولید در داخل انجام می شود« اظهار 
می کند: عمر بســیاری از اتوبوس های ما بالا 
است، همچنین برای کاهش فاصله خطوط، 
مبحث شیوع ویروس منحوس کرونا و تلاش 
برای کم کردن تعداد افراد داخل آن، نیازمند 
آن هســتیم تا برای جایگزینی اتوبوس های 
فرســوده و افزایش تعداد آنها اتوبوس جدید 

وارد کنیم.
وی در خصــوص وضعیت ناوگان حمل و نقل 
مشــهد و میزان نیاز آن به این طرح تصریح 
می کند: ناوگان حمل ونقل عمومی مشهد نیز 
مانند ســایر کلان شــهر ها نیاز به نوسازی و 
تهیه و تزریق ناوگانی نو دارد. در این راســتا 
تلاش خود را کرده ایم، باز ســازی اتوبوس ها 
انجام شده و در حال نوسازی آن نیز هستیم 
تــا بتوانیم کاری کنیم کــه فعلا حمل ونقل 

آسیب نبیند.
خرید 7۰۰ میلیاردی سازمان اتوبوس رانی 

مشهد
رئیس سازمان اتوبوس رانی مشهد خاطر نشان 
می کنــد: با توجــه به صحبت هایــی که در 
ســطوح بــالای کشــور، وزارت و دولت در 

خصوص ایــن طرح صورت گرفتــه، پیگیر 
هســتیم تا اگر اتفاقی افتاد سهمی نیز برای 
مشهد در نظر گرفته شــود، اما در عین حال 
متوقف نشــده ایم و قــراردادی را با یکی از 
سازنده ها در حال انعقاد داریم تا ۲00 دستگاه 
اتوبوس نو به ارزش حدود ۷00 میلیارد تومان 
تهیه کنیم، که در مرحله ابتدایی آن هستیم.

تخصیص های هزینه شده در ناوگان 
اتوبوس رانی

با وجود تمامی تخصیص های هزینه شــده 
از ســال 13۹0 که شــامل طرح بازســازی 
۶50 اتوبوس در ســال 13۹5، طرح اعطای 
تســهیلات نوســازی برای 350 دســتگاه 
اتوبوس و 150 دســتگاه مینی بوس در سال 
13۹۶، اعطای تسهیلات برای نوسازی یک 
هــزار مینی بوس در ســال 13۹۷ و پیگیری 
تخصیص تسهیلات از محل تبصره 18 برای 
بازسازی دو هزار دســتگاه اتوبوس در سال 
13۹8 می باشــد، عملا ردیف های اعتباری 
سازمان شهرداری ها و دهیاری های کشور و 
میزان تخصیص آنها بسیار محدود بوده و با 
تخصیص های هزینه شده اتفاق چشمگیری 
شــهری  اتوبوس رانی  ناوگان  نوســازی  در 

صورت نگرفته است.
 تفاهم نامه سازمان اتوبوس رانی و شرکت 

سایپا
بــا این حال اما چنــدی پیش مهدی جمالی 
نژاد در مراســم امضای تفاهــم نامه تامین 
یک هزار دســتگاه اتوبوس درون شهری بین 
اتحادیه اتوبوس رانی شــهری کشور و گروه 
خودروسازی ســایپا، گفت: امضای قرارداد با 
گروه خودروســازی ســایپا با هدف نوسازی 
نــاوگان حمل و نقل شــهری به دلیل اینکه 
می توان نیاز کشور را از طریق تولیدات داخلی 

تامین کرد، باعث غرور و افتخار است.

باتوجهبهصحبتهایی

کهدرسطوحبالایکشور،

وزارتودولتدرخصوص

اینطرحصورتگرفته،پیگیر

هستیمتااگراتفاقیافتاد

سهمینیزبرایمشهددرنظر

گرفتهشود،امادرعینحال

متوقفنشدهایموقراردادی

رابایکیازسازندههادر

حالانعقادداریمتا2۰۰

دستگاهاتوبوسنوبهارزش

حدود7۰۰میلیاردتومان

تهیهکنیم،کهدرمرحله

ابتداییآنهستیم

محرومیت از خدمات حمایتی دولت در صورت 
اجاره مدارک هویتی

بیشترین تخلف صنفی فعلی درج نشدن 
قیمت ها است

دبیر شورای اجرایی فناوری اطلاعات گفت: افراد با اجاره 
دادن مــدارک هویتی خود بــرای واردات تلفن همراه و 
کالاهای دیگر از امکانات حمایتی دولت محروم می شود.
بــه گزارش روزنامــه »صبح امروز« و بــه نقل از مرکز 
اطلاع رسانی وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، »رضا 
باقری اصــل« افزود: معدود افرادی هســتند که هویت 
و کارت ملی خودشــان را بــرای واردات تلفن همراه و 
غیره اجــاره می دهند آنهــا از ســبدهای حمایتی، بیمه 
رایــگان درمان، دریافت وام و ســایر حمایت های دولت 
محروم می شوند. در واقع این عده خود را از حمایت های 
اجتماعــی محروم می کنند.دبیر شــورای اجرایی فناوری 
اطلاعات با اشــاره به دریافت اطلاعات افراد در سامانه 
جامــع رفاه ایرانیان گفت: برای بــه روز بودن اطلاعات، 
50 پایگاه اطلاعاتی در ســامانه رفاه ایرانیان  به یکدیگر 
متصل هســتند.وی با اشــاره به دلایل پیشرفت شتابان 
تکنولوژی در ســال های اخیر اظهار کرد: در ســال های 
گذشته زیرســاخت ها برای پیشرفت تکنولوژی در کشور 
ایجاد شــد، بنابراین با شیوع بیماری کرونا و لزوم رعایت 
فاصله اجتماعی اســتفاده از تکنولــوژی با توجه به وجود 

زیرساخت ها به سرعت در کشور فراگیر شده است.
دبیر شورای اجرایی فناوری اطلاعات بیان کرد: در دولت 
دهم با تصویب قانون هدفمندی یارانه ها، اطلاعات مردم 

بر اساس خوداظهاری دریافت شد.
باقری اصل تصریح کرد: از ســال ۹۲ بــه بعد با تجمیع 
اطلاعات ثبتی از دســتگاه های مختلف، آزمون وســع 
سنجی انجام شد و ۲0 میلیون نفر از لیست دریافت یارانه 
حذف شدند که این طرح با کمترین میزان شکایت مواجه 
شــد زیرا اطلاعات افراد به روز و قابل دسترس خود آنها 

بود.
اتصال ۵۰ پایگاه اطلاعاتی

باقری اصل درباره ســامانه جامع رفــاه ایرانیان توضیح 

داد: این ســامانه توسط وزارت تعاون کار و رفاه اجتماعی 
راه اندازی شــده و وزارت ارتباطــات و فناوری اطلاعات 
دیتاهای آن را  ایجاد کرده  اســت. این سامانه در اعمال 

سیاست های حمایتی دولت موثر عمل می کند.
وی ادامــه داد: 50 پایــگاه اطلاعاتی اعــم از هویتی، 
مالــی، تحصیلــی و غیره بهــم متصل هســتند  و این 
اطلاعــات را بــا اســتفاده از کدملی ارایــه می کنند در 
 ایــن زمینه مردم بــه 10 دهک و 100 صدک تقســیم 

شده اند.
باقری اصل خاطرنشان کرد: ابزارهای توسعه این سامانه 
در حال حاضر تکمیل شــده اســت تا پایان سال جاری 
داده ها به روز می شود و هر تغییری در خانوار ثبت خواهد 

شد.
وی ادامه داد: به عنوان مثال اگر به شخصی آسیبی وارد 
شــود یا خانواده ای سرپرســت خود را از دست دهد در 
این ســامانه ثبت می شود و موجب تغییر در سطح خانوار 
می شــود. البته حریم خصوصی در این زمینه رعایت شده 

است.
دبیر شورای اجرایی فناوری اطلاعات توضیح داد: در این 
ســامانه، اطلاعات پردازش شده وجود دارد به طوری که 
متوسط گردش بانکی ماهانه، قیمت خودرو بدون ذکر نام 

خودرو و غیره درج شده است.  

معـاون بازرسـی و نظـارت اتـاق اصنـاف ایـران از انجام 
بیش از 43۲ هزار فقره بازرسـی از صنوف کشـور در آذر 
مـاه سـال جـاری و دو میلیـون و 48۶ هـزار و 8۹4 فقره 
بازرسـی در ۹ ماهـه سـال جـاری خبـر داد و گفـت کـه 
بیشـترین عناویـن تخلـف مربوط به درج نکـردن قیمت، 

گران فروشـی و عـدم صـدور صورتحسـاب بوده اسـت.
بـه گـزارش روزنامـه »صبـح امـروز« و به نقل از ایسـنا، 
بهنـام نیـک منـش اظهار کـرد: تعـداد کل بازرسـی ها از 
صنوف سراسـر کشـور در آذرماه سـال جـاری 43۲ هزار 
و ۹۲0 فقـره بـود کـه 14 هـزار و ۹85 فقـره پرونـده بـا 
بـرآورد جریمه پیشـنهادی بـه ارزش بیـش از ۲1 میلیارد 

و ۲11 میلیـون ریال تشـکیل شـده اسـت.
همچنیـن بـه گفتـه وی در آذر ماه 1۶ هـزار و ۹05 فقره 
شـکایت توسـط واحدهای بازرسـی اصناف دریافت شـد 
کـه ۶1 درصـد در بخـش کالا و 3۹ درصـد در بخـش 
خدمـات بـوده و از مجموع شـکایات دریافتـی ۲3 درصد 
بـه صـورت حضـوری، 58 درصـد تلفنـی و 1۹ درصد به 
صـورت کتبـی دریافـت و رسـیدگی شـده اسـت. در این 
میـان تعـداد 1۶ هزار و 85 فقره شـکایت قابـل پیگیری 
تشـخیص داده شـد که برای رسـیدگی و برخورد قانونی 

بـه ادارات و مراجع ذیربط ارسـال شـده اسـت.
معـاون بازرسـی و نظـارت اتـاق اصنـاف ایـران بـا بیان 
اینکـه از کل شـکایات قابـل پیگیـری 1۹ درصـد منجـر 
درصـد   3۶ متخلـف،  درصـد   3۲ شـاکی،  رضایـت  بـه 
غیرمتخلف و 13 درصد در دسـت بررسـی اسـت، تصریح 
کـرد: بیشـترین عناویـن تخلـف مربـوط بـه درج نکردن 
قیمـت، گران فروشـی و عدم صدور صورتحسـاب اسـت.

جریمه صنوف متخلف در ۹ ماهه امسال 3 برابر شد 
نیـک منـش در ادامـه تعـداد کل بازرسـی ها از صنـوف 
سراسـر کشـور در ۹ ماهـه نخسـت سـال جـاری را دو 
میلیـون و 48۶ هـزار و 8۹4 فقـره اعـلام کـرد و گفـت: 

میـزان بازرسـی ها در ۹ مـاه سـال جـاری نسـبت بـه 
میـزان  از  و  داشـته  رشـد ۲8 درصـدی  سـال گذشـته 
بازرسـی های انجـام شـده تعـداد 11۲ هـزار و 1۹۶ فقره 
پرونـده بـا بـرآورد جریمـه پیشـنهادی بـه ارزش بیش از 
۶3۲ میلیـارد و 835 میلیون تومان تشـکیل شـده اسـت 
کـه مبالغ دریافتی نسـبت به سـال گذشـته 3 برابر رشـد 

است. داشـته 
همچنیـن بـه گفتـه وی در ۹ ماهـه سـال جـاری 1۲۲ 
هـزار و 1۹1 فقـره شـکایت توسـط واحدهـای بازرسـی 
اصنـاف دریافـت شـد کـه نسـبت به مدت مشـابه سـال 
گذشـته 4 درصـد رشـد داشـته و پـس از بررسـی ها و 
فقـره   48۶ و  هـزار   11۶ تعـداد  کارشناسـان  ارزیابـی 
شـکایت قابـل پیگیـری تشـخیص داده شـد کـه بـرای 
رسـیدگی و برخـورد قانونـی بـه ادارات و مراجـع ذیربـط 
ارسـال شـده و بیشـترین عناویـن تخلـف در ایـن مدت 
نیـز مربوط بـه درج نکـردن قیمت، گران فروشـی و عدم 

صـدور صورتحسـاب اسـت.
طبـق قانـون نظـام صنفـی گران فروشـی، کم فروشـی،  
تقلـب،  احتـکار،  عرضـه خـارج از شـبکه عـدم اجـرای 
اجبـاری،    فـروش  توزیـع،   و  قیمت گـذاری  ضوابـط 
عـدم درج قیمـت و عـدم صـدور صورتحسـاب از جملـه 

اسـت. صنفـی  تخلفـات  مهم تریـن 
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حقوقاجتماعیوفردیرارعایتکنید،تا
انسجاماجتماعیداشتهباشیم

جعفرشاهرخی،کارشناسارشدارتباطاتاجتماعی
انسجام اجتماعی) social solidarity( از مفاهیم اصلی 
و نقطه شــروع تحلیل های جامعه شــناختی است که به 
چگونگــی روابط بین فرد و جامعه می پردازد. انســجام 
اجتماعی، شرایطی است که اعضای جامعه برای تشکیل 
یک نظام هدفمند و معنادار با یکدیگر تعامل و همکاری 

دارند و به توسعه توانایی های جامعه کمک می کنند .
کاهش همبستگی متقابل فردی و اجتماعی می تواند به 
بروز ناهنجاری ها و بیماری های روانی و فراتر از آن، به 
شکل گیری جرم های شهری و اختلال در نظام ارتباطات 

اجتماعی منجر شــود. ظهور جرایم مختلف، تغییرات کارکــردی در روابط خانوادگی، وجود خلاء 
در نظام آموزشــی، برقراری ارتباطات احساسی ناپایدار و ناســالم، بی هدفی و روزمرگی، کاهش 
احساس مســئولیت مشترک، تفاوت های اخلاقی ناشــی از فقر فرهنگی - طبقاتی -  جنسیتی 
و ده ها معضل دیگر، خطر کاهش انســجام اجتماعی را به تهدیدی جدی برای ســلامت جامعه 

تبدیل کرده است . 
همبستگی اجتماعی زمانی محقق می شود که اشتراکات ملی بر همه اشتراکات محلی ترجیح داده 
شود و تک تک افراد اجتماع به این اشتراکات احترام بگذارند، اما زیرساخت و لوازم تقویت انسجام 
اجتماعی را در مرحله اول بایســتی در رکن خانواده جســتجو کرد. مگر نه اینکه جامعه پذیری و 
اجتماعی شدن از جمله کارکردهای بدیهی و اساسی خانواده به شمار می رود. خانواده ای که درون 
خود این همبستگی را درک و احساس نکند، چگونه می تواند واسطه انتقال فرزند به اجتماع باشد؟

 در وهله بعد این نظام آموزشــی است که وظیفه تدوین ســاختار مناسب برای ایجاد همبستگی 
اجتماعی و تعریف، تقویت و ارتقاء هویت ملی را بر عهده دارد. هر چه احســاس تعلق در جامعه 
بیشــتر باشد، نشان از پیشــرفت آن جامعه دارد. پیشــرفتی که متاثر از شناخت و درک صحیح 
فرهنگ، تاریخ، ارزش ها و هنجارها، رشــد و تعریف صحیح هویت ملی اســت. برعکس هرچه 
احســاس بی عدالتی، بی اعتمادی، نابرابری های اجتماعی و قص علی هذا در جامعه بیشــتر باشد، 
نشان از سست شدن پیوندهای متقابل فردی و اجتماعی دارد و بالاخره در مرحله بعد، در دنیای 

امروز رسانه ها به عنوان ابزاری بسیار مهم در تقویت همبستگی اجتماعی قلمداد می شوند. 
رسانه ها و شــبکه های اجتماعی با تکیه بر قابلیت های بی نظیر و جذابیت های فراوان و با توسل 
به فناوری های پیشــرفته، به نوبه خود سهم زیادی در تأمین مشارکت مردم در همه ابعاد زندگی 
اجتماعــی ایفا می کننــد و باید از آن ها به نحو مطلوب و هدفمند بهره جســت.  اما در کنار این 
موارد، ذکر این نکته مهم و قابل توجه ضروری است که نادیده گرفتن مردم در اتخاذ سیاست ها 
و تصمیمات موثر شــهری و منطقــه ای، صرفنظر از دیدگاه های مختلف، گسســت اجتماعی را 
مضاعف می کند. تاریخ نشــان داده است که تاثیر کاهش مشارکت های اجتماعی و کم رنگ و اثر 
شــدن نقش مردم در تعیین و تدوین سرنوشــت و مطالبات، به سرعت به کاهش شدید انسجام 
اجتماعی و فاصله گرفتن آن ها از حاکمیت می انجامد و بر دولت هاست که با تجدیدنظر و بازبینی 
در شــیوه های رفتاری، توانبخشی به ساختار خانواده، آموزش، شفافیت در اطلاع رسانی و صداقت 
در رفتار و گفتار و در نهایت هویت بخشی هر چه بیشتر به مردم را سرلوحه سیاست های خود قرار 

دهد و این میسر نمی شود مگر با محق دانستن حقوق اجتماعی و فردی.

رشدصعودیازدواجدراستانهمچنان
ادامهدارد

در ۹ ماهه ابتدای ســال جاری شــاهد افزایش پنج درصدی ازدواج های ثبت شده و توقف رشد 
طلاق نسبت به مدت مشابه سال گذشته در خراسان رضوی بوده ایم. 

به گزارش »صبح امروز« به نقل از روابط عمومی اداره کل ثبت اسناد و املاک استان، از ابتدای 
ســال جاری تا پایان آذر ماه 3۹ هزار و ۷۲ واقعه ازدواج و 13 هزار و ۹۲4 واقعه طلاق در استان 
به ثبت رســیده است که رشــد 5.۲ درصدی ازدواج و توقف روند افزایشی طلاق در این مدت را 

نشان می دهد . 
بنا بر این گزارش خراســان رضوی همچنان پس از تهران بیشترین تعداد ازدواج های ثبت شده 
کشــور را به خود اختصاص داده است که نزدیک به ۹.۲ درصد از کل ازدواج های کشور را شامل 
می شود و با وجود توقف روند افزایشی طلاق در استان نسبت به مدت مشابه سال قبل همچنان 

رتبه دوم در این زمینه را نیز دارا است. 
گفتنی اســت در ۹ ماهه منتهی به آذر ماه ســال جاری 11 هزار و ۲۶4 پرونده مهریه در استان 
تشکیل گردیده است که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل  1۹ درصد رشد در تعداد پرونده های 

تشکیلی را شاهد هستیم.

زورگیرانکوثردستگیرشدند
فرمانده انتظامی مشــهد از دستگیری دو متهم به ســرقت های خیابانی توسط ماموران کلانتری 

40 نجفی خبر داد. 
به گــزارش »صبح امروز« به نقل از پایگاه خبری پلیس، عباس صارمی ســاداتی با بیان اینکه 
»ســاعت ۲0:30 شب گذشــته یک فقره زورگیری در محدوده بلوار کوثر به فوریت های پلیسی 
110 اعلام شد و تیم گشت کلانتری 40 نجفی بلافاصله در محل مورد نظر حاضر شدند« اظهار 
کرد: شــاکی پرونده به پلیس توضیح داد که از سوی دو نفر مورد حمله و ضرب وشتم قرار گرفته 

و گوشی تلفن همراهش را زورگیری کرده اند.
به گفته وی پلیس با اقدامی ضربتی یکی از عاملان این سرقت خشن را شناسایی و دستگیر کرد 
و تلاش برای به دام انداختن همدست فراری او ادامه دارد. تیم تجسس کلانتری نجفی همچنین 
یکی از عاملان دســتبرد به ســاختمان های در حال ساخت را شناسایی کرده و در حالی که قصد 
فرار داشت برای دستگیری او وارد عمل شدند. متهم که در برابر ماموران انتظامی مقاومت نشان 

می داد بدون توجه به دستور ایست پلیس با خودرو سواری پراید مسروقه از صحنه متواری شد.
سرهنگ صارمی ساداتی اظهار کرد: ماموران کلانتری نجفی با استفاده از قانون بکارگیری سلاح 
اقدام به تیراندازی هوایی کردند و پس از طی مســافتی کوتاه در تعقیب و گریز، به سمت خودرو 
تیراندازی و با توجه به اصابت گلوله به لاستیک پراید، خودرو با دیوار یک ساختمان برخورد کرد. 
متهم که زخمی شــده بود به مرکز درمانی انتقال یافت و ماموران انتظامی در بازرســی اولیه از 

خودرو سه باطری، دو دستگاه ضبط و پخش و دیگر وسایل را کشف کردند.

ورودآستانقدسدرایجاددرآمدپایداربرای
خراسانشمالی

اســتاندار خراسان شمالی گفت: ورود آستان قدس برای تعریف و اجرای پروژه های جدید با نگاه 
اقتصادی در خراسان شمالی موجب ایجاد اشتغال و درآمد پایدار برای مردم استان خواهد شد.

به گزارش »صبح امروز« به نقل از روابط عمومی استانداری خراسان شمالی، محمدعلی شجاعی 
در دیــدار با مدیر عامل بنیاد بهره وری موقوفات آســتان قدس رضــوی، اظهار کرد: با توجه به 
کمبودهای مالی دولت تلاش کردیم با حضور مسئولان مختلف کشوری در استان و انعقاد تفاهم 

نامه های گوناگون نداشته های استان در بخش های مختلف را تامین کنیم.
وی با تاکید بر پیگیری اســتان برای اجرای تفاهم نامه ها و تخصیص اعتبارات مربوط، افزود: به 
دنبال انجام امور عام المنفعه از سوی آستان قدس در استان نیستیم، بلکه می خواهیم آستان قدس 
با نگاه اقتصادی و بررسی ظرفیت شهرستان ها به حوزه های مختلف ورود کند تا نتیجه این حضور 

ایجاد اشتغال و درآمد پایدار و رونق وضعیت اقتصادی برای مردم استان باشد.
 شــجاعی با بیان اینکه »خراسان  شمالی در محصولات کشاورزی دارای رتبه های برتر در سطح 
کشور است« ادامه داد: این استان دارای رتبه ششم انگور، سوم زعفران و ... است و آستان قدس 

می تواند در حوزه فرآوری و تبدیل محصولات کشاورزی ورود کند.

یادداشت 

یکقرنازواکسنسازیایرانمیگذرد
 ایران علاوه بر تولید واکســن های موردنیاز 
برای انجام واکسیناسیون جمعیت کودکان و 
بزرگ سالان، توانسته است. همین واکسن ها 
را به کشورهای آســیایی، آفریقایی و برخی 
کشــورهای اروپایی صادر کند. ایران امروز 
در رتبه اول داروســازی در غرب آسیا و رتبه 

هفتم جهان قرارگرفته است. 
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« به نقل 
از فارس  ایران علاوه بر تولید واکســن های 
موردنیاز برای انجام واکسیناســیون جمعیت 
کودکان و بزرگ سالان، توانسته است همین 
واکسن ها را به کشورهای آسیایی، آفریقایی 
و برخی کشورهای اروپایی صادر کند. ایران 
امروز در رتبه اول داروسازی در غرب آسیا و 

رتبه هفتم جهان قرارگرفته است. 
 وقتــی شــبکه های معانــد موفقیت هــای 
چشم گیر دانشمندان ایرانی در سراسر دنیا ،با 
این نیت برجسته می کنند که تنها بگویند: در 

ایران فرار مغزها اتفاق می افتد. 
آیــا به این فکــر نکردند تعداد بی شــماری 
از همیــن نخبــگان جــوان در کشــورمان 
به صورت چــراغ خاموش در حــال تحقیق 
و پژوهــش هســتند؟ موفقیت هایی که این 
روزها دانشــمندان ایرانی در بحث پزشــکی 
و داروســازی کســب کرده انــد محصــول 
تلاش همین نخبگان اســت. با این اوصاف 
هیچ شــک و تردیدی نمی مانــد که همین 
دانشــمندان نخبه جوان ایرانــی بتوانند در 
رقابت با دیگر دانشمندان دنیا، واکسن کرونا 
را نوترکیب و بومی سازی کنند و در بین 1۶ 
کشوری که واکسن کرونا را ساخته اند بتوانند 
رتبه یازدهم را به خودشان اختصاص دهند. 
بیماری های واگیردار ریشه کن یا کنترل 

می شوند 
فعالیت های پیشــینه واکسن سازی در ایران 
و بررســی تاریخچه و تولید دیگر واکسن ها 
در کشــورمان نیز می تواند ســندی بر این 
دستیابی به واکسن کرونا باشد. بیماری های 
واگیــرداری ازجمله مثل طاعون، وبا، ســل، 
حصبه، آبله، تیفوئید، مننژیت، سیاه سرفه، فلج 
اطفال، اوریون، سرخک، هپاتیت ب ابولا و.... 
بیماری هایــی بودند که بیش از قرن ها باعث 
رنج انسان بودند اما حدوداً از یک قرن گذشته 
تا همین 10 ســال پیش همه این بیماری ها 
به مرحله کنترل و ریشــه کم شدن درآمدند 
و محققان و پژوهشــگران کشورمان با همه 
داشته های خود توانستند این بیماری ها را در 
کشور کنترل کنند البته این در حالی است که 
هنوز هم بسیاری از کشورهای درحال توسعه 

از این بیماری های واگیردار رنج می برند. 
حدود یک قرن گذشته دو موسسه تحقیقاتی 
و پژوهشــی و تولیدکننده واکسن به فاصله 
زمانی بسیار کمی از یکدیگر شروع به فعالیت 
کردند به طوری که بعد از گذشــت چند سال 
علاوه بر اشــباع تولید واکسن توانستند رتبه 
یــک، را در منطقــه غرب آســیا از آن خود 
کنند. این دو مرکز »انســتیتو پاستور ایران« 
و موسســه آزمایشگاه »موسســه تحقیقات 

واکسن و سرم سازی رازی« است. 
کنفرانس صلح پاریس و انستیتو پاستور 

در ایران 
  ســال  1۲۹8 بود. درست یک قرن و یک 
ســال پیش، چندیــن ماه از جنــگ جهانی 
اول می گذشت. کشــورمان هنوز از مصائب 
جنگ مثل لشکرکشی ها، قحطی و درگیری 
بــا بیماری هــای واگیردار رنــج می برد؛ اما 
در همین شــرایط ســخت، تحقیقات درباره 
بیماری هــای واگیــردار توســط محققــان 
کشــورمان آغاز شــد. با صلاحدید محققان 
ایرانی، وقتی قرار شــد هیئتی متشــکل از 
نمایندگان سیاســی ایران، در کنفرانس صلح 
پاریس شرکت کند؛ بازدید نمایندگان سیاسی 
از مرکز تحقیقاتی »انستیتو پاستور فرانسه« 

نیز در برنامه هایشان قرار گرفت. 
هیئت نمایندگی سیاســی ایران، در اول آبان 
مــاه 1۲۹8 با مرحوم »امیل رو« دانشــمند 
مشهور رئیس وقت انســتیتو پاستور پاریس 
ملاقات کــرد. در 30 دی ماه ســال 1۲۹۹، 
مرحوم پروفســور »رنه لگرو« از پاریس وارد 
ایران شد و موسسه پاستور ایران را به کمک 

نخبگان کشور را ه اندازی شد. 
واکسن کلاسیک حصبه 

 انستیتو پاســتور ایران از همان ابتدا تمرکز 
خــود را روی ســاخت واکســن گذاشــت. 
به سرعت واکسن کلاســیک حصبه را برای 
واکسیناسیون عمومی تولید کرد. با گسترش 
فعالیت انستیتو پاســتور ایران، مبارزه بسیار 
جدی با بیماری های کشنده عفونی مثل آبله، 

هاری، وبا، طاعون و سل آغاز شد. 
 واکســن آبله در ایران دقیقاً ۲0 سال بعد از 
کشف واکســن آبله در دنیا مورداستفاده قرار 
گرفت. اولین بار واکســن آبله وقتی استفاده 
شد که ســربازان ایرانی در جنگ های ناحیه 
شــمال قفقاز بــا روس ها جنگیــده بودند و 
احتمال می رفت که ســربازها عامل اپیدمی 
در کشــور باشــند. بعدها امیرکبیر هم برای 
ایرانی ها تلاش کرد ولی نخستین  آبله کوبی 
اقدام جدی برای پیشگیری از آبله با تصویب 
قانــون مایه کوبی همگانی توســط مجلس 
شورای ملی در سال 13۲۲ آغاز شد. واکسن 
آبله جزی اولین واکســن هایی بــود که در 

انستیتو پاستور به تولید رسید.
واکسن ب ث ژ

در ســال 13۲۶ شمسی ایران برای اولین بار 
واکســن ب ث ژ را زیر نظــر دکتر »مهدی 
قدســی« تولید کرد. او بعــد از دکتر بالتازار 
رئیس انستیتو شــد. از این دانشمند به عنوان 
پدر واکســن »ب ث ژ« ایــران نام می برند. 
در ســال 1344 بــه دلیل همه گیر شــدن 
ناگهانی وبا در مرزهای ایران، انستیتو تمرکز 
خود را برای تولید واکســن وبا گذاشــت و 
از ســال 1345 بخــش مســتقلی به عنوان 
»واکسن ســازی« در این موسسه شروع به 
کارکرد. از دیگر واکســن های دیگری که در 
این انستیتو تولید می شود می توان به واکسن 
»هپاتیت ب« اشــاره کرد که طی 15 سال 

گذشــته در اســتانداردهای جهانی به تولید 
رسیده است. در بخش واکسن های ویروسی 
نیز تولید واکسن هاری انسانی و دامی نیز از 
شهریور ســال 138۹ به تولید انبوه رسید و 

روانه بازار شد. 
موسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی 
»موسســه تحقیقات واکســن و سرم سازی 
رازی« تنها چند ســال بعد از فعالیت انستیتو 
پاستور در ســال 1303 شــروع به کارکرد. 
تا امروز حدود ۹۶ سال ســابقه تحقیقاتی و 
پژوهشــی در امور واکسن سازی دارد. تفاوت 
این موسســه تحقیقاتی با انستیتو پاستور در 
این بود که ابتدا این موسسه زیر نظر وزارت 
کشــاورزی و برای مبارزه بــا بیماری های 
دامــی وارد فاز تحقیقاتی شــد. اولین اقدام 
موسســه رازی مبــارزه با بیمــاری طاعون 
گاوی بــود. اپیدمی طاعون دامی صدها هزار 
گاو را تلف کــرده بود و تهدیــد بزرگی برای 
مرگ دامی کشــور به حســاب می آمد. تولید 
و عرضه واکســن بیماری طاعون باعث شد 
این موسســه وارد دوره جدیدی از مبارزه با 
بیماری ها شود و در مدت کوتاهی تولید انواع 
واکســن ها و ســرم های مصرف پزشکی در 

دستور کار مؤسسه قرار بگیرد. 
 وقتی رازی به دست متخصصان ایرانی 

اداره شد 
البته دوران رشــد و توسعه مؤسسه تحقیقات 
واکسن و سرم ســازی رازی در سال 13۲۹ 
افتاد وقتی که همه ســازوکار موسسه  اتفاق 
رازی بــه متخصصان داخلی ســپرده شــد. 
واکسیناسیون سرخک در ایران از سال 134۶ 
با تولید این واکســن شروع شد، ولی پوشش 
برنامه واکسیناســیون تا قبل از انقلاب بسیار 

پایین بود. 
 پس از انقلاب اســلامی روند فعالیت ها در 
مؤسســه تحقیقات واکســن و سرم ســازی 
رازی ازلحــاظ کمی و کیفی گســترش پیدا 
کــرد به طوری که تحقیــق و تولید عمده ای 
از واکســن های دامــی و انســانی ازجمله 
و سه گانه  اوریون، ســرخجه  واکســن های 
»سرخک، سرخجه و اوریون« در این سال ها 
انجام گرفت. همچنین واکسن سیاه سرفه در 

موسسه واکسن سازی رازی ساخته شد. 
 سرخک و عملیات ایمن سازی 

اجــرای  تولیــد و  از  قبــل  در ســال های 
واکسیناسیون، سالیانه بین 150 تا 500 هزار 
مورد سرخک در کشور گزارش می شد. با آغاز 
برنامه گسترش ایمن سازی در کشور در سال 
13۶3 باهدف پوشش کامل کودکان در برابر 
بیماری های قابل پیشگیری با واکسن ازجمله 

سرخک، آغاز شد. 
سال 13۷3 تولید واکســن های کزاز دوگانه 
و ســه گانه به بیش از ۲0 میلیون دوز رسید 
که بــا همــکاری وزارت بهداشــت ایران، 
واکسیناســیون همگانی انجام شد و 3۹ ابتلا 
به بیماری ســرخک در کشــور مشاهده شد 
کــه 1۹ ابتلا از آن کــودکان بود. در همین 
سال ایمن ســازی در برابر هپاتیت ب نیز به 

برنامه های واکسیناسیون اضافه شد. 
کشــورمان ایران نیز برای دستیابی به هدف 
حذف سرخک و سرخجه، بزرگ ترین عملیات 
ایمن سازی تکمیلی این دو بیماری در دنیا را 
طراحی کرد و 33 میلیون نفر در طی 3 هفته 

واکسینه شدند. 
واکسن »پنوموکوک «و »روتا ویروس« 

 دو واکســن پنوموکــوک و روتاویروس هم 
در موسســه تحقیقاتی رازی ساخته شدند و 
به تدریج به برنامه واکسیناسیون کشور اضافه 
شــدند هرچند عموم مردم این دو واکســن 
»پنوموکوک«  واکسن  نمی شناسند.  را  جدید 
برای یک بیماری باکتریایی اســت که باعث 
ایجاد عفونت های زیادی از عفونت های ساده 
تا شــدید می شوند. واکســن »روتاویروس« 
که ویروس آن شایع ترین عامل بروز اسهال 
کودکان در کشور است و موارد زیادی از ابتلا 
به آن دیده شــده و به ویــژه در کودکان زیر 
دو سال بیشتر شــایع است؛ اغلب مردم این 
واکسن را به نام واکسن اسهال می شناسند. 
واکسیناسیون در یک روز به صورت جهادی 

 در ایران برنامه رســمی برای واکسیناسیون 
سرا سری از سال 1353 آغاز شد این برنامه از 
سال 13۶3 سازمان دهی جدیدی یافت و این 
بار به صورت منسجم و همراه با آموزش های 
سرا ســری و ملی پیگیری شد. نتیجه اینکه 
اغلب بیماری های واگیر در ایران ریشــه کن 
یا کنترل شــده اند و ایران در این زمینه جزو 

کشورهای پیشرو محسوب می شود. 
با آغاز برنامه واکسیناســیون ســرا سری در 
سال 13۶3 کودکان ایرانی در مقابل دیفتری، 
کزاز، سیاه سرفه، سرخک، فلج اطفال و سل 
ایمن شدند. بسیج به کمک وزارت بهداشت 
شتافت و با اقدام هماهنگ بیش از 3۲0 هزار 
بســیجی فقط در یک روز حــدود ۹ میلیون 
کودک زیر 5 ســال در سراسر ایران واکسن 
دریافت کردند. بسیجی ها در این طرح در 1۶ 
هزار پایگاه واکسیناسیون بیش از 1۷5 هزار 
گروه امدادی تشــکیل دادند و فلج اطفال در 

ایران ریشه کن شد.
تولیدکننده برتر واکسن فلج اطفال در جهان 
موسسه تحقیقات واکسن و سرم سازی رازی 
به عنوان مرجع اصلی ســاخت واکســن در 
ایــران هم بارها اعلام کرده اســت که ایران 
با تولید واکســن خوراکی فلج اطفال و اقدام 
در ریشــه کنی آن در کشــور کرده اســت و 
همچنین تولیدکننده برتر واکسن فلج اطفال 
در جهان است. خوشــبختانه از سال 13۷4 
فلج اطفال در ایران ریشــه کن شده است به 
گفته کارشناســان وقتی می شود اعلام کرد 
یک بیماری ریشه کن شــده است که بعد از 
گذشــت 3 سال هیچ آثاری از آن بیماری در 
کشــور وجود نداشته باشــد و خوشبختانه از 
آذرمــاه 13۷۹ تاکنون فلــج اطفال در ایران 

گزارش نشده است. 
سازمان بهداشت جهانی چه می گوید؟ 

این برنامه باوجود مشــکلات ناشی از جنگ 
تحمیلی به صورت منظم ادامه یافت تا جایی 

که یونیســف اذعان کرد تنها کشور دنیا که 
در دوران جنگ شــاخص های بهداشتی در 
آن ارتقا یافت و مرگ ومیر ناشــی از بیماری 
واگیر نداشــت، ایران است . با  اعلام سازمان 
بهداشــت جهانــی، ایران یکــی از بهترین 
برنامه های واکسیناســیون اجباری در جهان 

را دارد. 
توانایی ساخت انحصاری فلج اطفال تزریقی 
و همچنین تولید انواع داروهای نوترکیب در 
یک دهه اخیر نیز پیشرفت های پزشکی ایران 
به ویژه در جامعه پزشــکی جهان حیرت آور 

بوده است. 
انتقال فناوری ساخت واکسن به 

کشورهای دیگر 
 موسســه رازی انتقــال فنّــاوری یا کمک 
به راه اندازی مؤسســه های مشــابه به سایر 
کشــورها ازجمله اردن، تونس، کره شمالی، 

سوئیس، ازبکستان و... انجام شده است. 
 موسســه رازی تا امروز توانسته است ده ها 
شــرکت دانش بنیان را زیرمجموعه خود به 
ثبت برســاند و هم اکنون دانشمندان به نامی 
در همین شرکت های دانش بنیان توانسته اند 
پیشرفت های قابل توجهی در ساخت واکسن 

کرونا داشته باشند. 
سالانه ۱۹ میلیون کودک در جهان قربانی 

می شوند 
به دلیل پیشــرفت های علم پزشــکی شاید 
به نظر برســد در دنیای امروز دیگرکسی به 
بیماری های قدیمی که درمان شناخته شــده 
دارند، مبتلا نمی شــود. اما آمارهای سازمان 
بهداشــت بر اســاس گزارش ها سالانه 1۹ 
میلیــون کودک در جهان قربانی می شــوند. 
به گزارش ســازمان جهانی بهداشت در سال  
۲015 میلادی )13۹4 شمسی( سالانه تعداد 
زیــادی از کودکان دنیــا در اثر بیماری های 
می بازند؛  جان  واکســن  با  قابل پیشــگیری 
به طوری که ۶3.000 نفر در اثر سیاه ســرفه، 
11۲.000 نفر در اثر ســرخک، 58.000 نفر 
در اثر کــزاز نــوزادی، 105.000 نفر در اثر 
هموفیلــوس آنفلوانــزا، 400.000 هزار نفر 
در اثر اسهال های ویروســی، 88۷.000 نفر 
در اثر هپاتیــت ب و ۹۲0 هزار نفر به دلیل 
پنومونی، قربانی می شــوند. و دنیا از دریافت 
واکســن محروم می مانند و یک چهارم کل 
مرگ ومیر کودکان زیر 5 ســال به دلیل ابتلا 
به بیماری های واگیر قابل پیشگیری است؛ از 

همه بیشتر سیاه سرفه، سرخک. 
رتبه ده جهانی در ساخت واکسن 

ایران در حوزه مقابله بــا بیماری های واگیر 
جزو کشورهای با شاخص بالا است. سازنده 
واکســن در جهان اســت. ایران سازنده 11 
واکسن انسانی، 1۷ واکسن دامی، 1۹ واکسن 
طیور و یک واکسن مخصوص آبزیان است. 
طوری که با فعالیت دو موسســه انســتیتو 
و  تحقیقاتــی ســرم  و موسســه  پاســتور 
واکسن سازی رازی ایران جزء 10 کشور برتر 
دنیا در حوزه تولید واکسن های انسانی، دامی 

و طیور قرارگرفته است.

رژیم غذایی که افسردگی در زنان را کاهش می دهد
مدیکال نیوز، فیبر بخشی از توصیه های معمول 
در رژیم غذایی ســالم است. دلیل آن این است 
که فیبر از بسیاری جهات ازجمله مدیریت وزن تا 
کاهش خطر ابتلا به دیابت، بیماری های قلبی و 
برخی از انواع سرطان برای سلامتی مفید است.
به گزارش »صبح امروز« به نقل از ایسنا، نتایج 
تحقیق جدید نشــان می دهد کــه مصرف فیبر 
ممکن است با کاهش خطر افسردگی به ویژه در 

زنان قبل از دوره یائسگی مرتبط باشد.
افسردگی یک بیماری شایع و جدی روانی است 
که نه تنهــا توانایی فرد در انجــام فعالیت های 
روزمره را تحت تاثیر قرار می دهد، بلکه می تواند 
منجر به خودکشی نیز شود. تخمین زده شده است 
کــه بیش از ۲۶4 میلیون نفر در سراســر جهان 
مبتلابه افسردگی هستند که تعداد آنان با گذشت 
زمان افزایش می یابد. این وضعیت تضعیف کننده 

در زنان بیشتر مشاهده می شود و تعدادی نظریه 
وجــود دارد که دلیل این امر را توضیح می دهند؛ 
تغییــر در ســطح هورمون ها در زنــان نزدیک 
به یائســگی با افســردگی ارتباط دارد.به دلیل 
پیامدهای جدی و شیوع افســردگی، مطالعات 
زیادی بــرای ارزیابی گزینه های درمانی فراتر از 
استفاده از داروهای ضدافسردگی انجام شده است. 
مداخلات در شیوه زندگی، ازجمله رژیم غذایی، 
ورزش و ذهن آگاهی، ممکن اســت به کاهش 
خطر ابتلا به افسردگی کمک کند. در این مطالعه 
جدید بیش از 5800 زن در سنین مختلف شرکت 
کردند و محققان به طور ویژه سعی کردند رابطه 
بیــن مصرف فیبر در رژیم غذایی و افســردگی 
زنان را در هنگام یائسگی بررسی کنند. فیبرهای 
غذایی عمدتــا در میوه ها، ســبزی ها، غلات و 

حبوبات یافت می شوند.

مطالعــات قبلی بــه مزایای فیبر در ســلامت 
روان اشــاره کرده بودند اما ایــن اولین مطالعه 
شناخته شده ای است که این مزایا را در زنان، قبل 
از دوره یائسگی و دوران یائسگی مطرح می کند. 
همچنین سنین شرکت کنندگان طیف وسیعی را 
شامل می شود و هم شامل زنانی بود که به طور 
طبیعی یائسه شــدند و همچنین کسانی که به 

دلیل جراحی در این دوره قرار گرفتند.
این مطالعه ارتباط مثبت بین دریافت فیبر غذایی 
بیشتر و افسردگی کمتر را در زنان قبل از یائسگی  
را پس از تنظیم سایر متغیرها تایید کرد اما تفاوت 
معنی داری در زنان یائســه ثبت نشد. تحقیقات 
نشان داده است که کاهش استروژن ممکن است 
در توضیح اینکه چرا زنان یائسه از افزایش فیبر 
غذایی سود کافی نمی برند، نقش داشته باشد، زیرا 
استروژن بر تعادل میکروارگانیسم های روده در 

زنان قبل از یائســگی و در دوران یائسگی تاثیر 
می گذارد.

ارتباط بین فیبر غذایی و افســردگی را می توان 
تا حدی با فعل وانفعالات روده و مغز توضیح داد 
زیرا این نظریه وجود دارد که تغییرات در ترکیب 
روده )میکروبیوتا( ممکن است انتقال عصبی را 
تحــت تاثیر قرار دهد. فیبر، غنی شــدن و تنوع 

میکروبیوتای روده را بهبود می بخشد.
نتایج این تحقیق در مقاله ای بانام »ارتباط مثبت 
بین دریافت فیبر در رژیم غذایی و افسردگی در 
زنان قبل یائســگی«، یک نظرسنجی مبتنی بر 

جمعیت منتشرشده است.
 Dr. Stephanie( دکتــر اســتفانی فاوبیــون
Faubion(، مدیــر پزشــکی انجمن یائســگی 
آمریکای شــمالی )NAMS( اظهــار کرد: این 
مطالعــه رابطه مهم بین مصــرف فیبر در رژیم 

غذایی و افســردگی را تاکید می کند، اما مســیر 
این ارتباط در این مطالعه مشاهده شده نامشخص 
اســت، به این ترتیب که زنان با ســلامت روان 
بهتر ممکن اســت رژیم غذایی سالم تری داشته 
و فیبر بیشــتری مصرف کرده باشند یا مصرف 
فیبر غذایی بیشتر ممکن است با تعدیل ترکیبی 
یا میکروبیوم روده در بهبود ســلامت مغز نقش 

داشته باشد.
وی افزود: بااین حال، همیشه این واقعیت درست 
بوده است که شما انعکاس همان چیزی هستید 
که می خورید، با توجه به اینکه آنچه می خوریم 
تاثیر زیادی بــر میکروبیوم روده دارد که به نظر 
می رسد نقشی اساسی در سلامت و بیماری دارد.

نتایــج ایــن مطالعــه به صــورت آنلایــن در 
Menopause، مجله انجمن یائسگی آمریکای 

شمالی )NAMS( منتشرشده است.
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نگاهیبهفیلم»آشفتهگی«
 این که فریدون جیرانی در تمام 
این سال ها تلاش کرده تا آزمون 
و خطا کند و در ژانر فیلم بســازد 
و بــه همــان ژانر وفادار باشــد، 
اتفاق های خوبــی را رقم زده، اما 
تاثیر  به همان میزان که توانسته 
بگــذارد، به همان میــزان نیز در 
عمل  تخریب گرانه  آثارش  برخی 
کرده و کاملا مســیر اشتباهی را 
رفته است. این که او تا چه اندازه 
ســینما را می شناســد و به تاریخ 
آن مسلط اســت، بحثی خارج از 
بحث عملی فیلمســازی است و 
اگــر نتواند از این دانــش در راه 
درست  اســتفاده ای  فیلم  ساخت 
نتیجه خوبی نخواهد  نماید، قطعا 
داشت. حال آن که جیرانی نشان 
داده می تواند در ژانر فیلم بسازد، 
گرچه پایــش را فراتر از چند ژانر 

محدود نگذاشته، اما قطعا تلاشــش قابل تحسین و در برخی فیلم ها تماشایی بوده است. 
اما در دو اثر آخرش یعنی »خفه گی« و »آشــفته گی« به طور جد، تلاشــش را بر ساخت 
فیلمی نوآر گونه با جهانی محدود به لوکیشن های خاص که بیننده را به یاد آثار استودیویی 
دهه چهل و پنجاه هالیوود می اندازد، گماشته است. در فیلم »خفه گی« به وضوح می توان 
کپی برداری از قاب بندی های فیلم های پاولیکوفســکی به خصوص »آیدا« را مشاهده کرد 
که اتفاق جدیدی نیست و اتفاقا به فیلم ضرباتی نیز وارد کرده، اما با آن که اثر دچار لکنت 
در روایت و اشــکالاتی در فیلمنامه اســت، اما المان های خوبی نیز دارد که بتوان به آن ها 

اتکا کرد)مثل بازی خوب بازیگران(.
آخرین فیلم فریدون جیرانی، یعنی »آشفته گی« که به نوعی ادامه همان سبک فیلمسازی 
در »خفه گی« اســت)با توجه به فضای محدود فیلم، نوع روایت و شخصیت ها و…( یک 
عقب گرد تمام عیار برای او محسوب می شود. فیلمی که در حال نمایش چزهایی است که 
ما از زبان شخصیت اصلی فیلم می شنویم، او یک نویسنده ناکام است که حالا می خواهد 

از برادر پولدارش که با او دوقلو است، حق اش را بگیرد.
این روایت دانای کل، برای این انتخاب شــده که در پایان فیلــم، جیرانی بتواند به تمام 
چیزهایی که بیننده دیده اســت حالتی دوگانه ببخشــد، یعنی از این ترفند استفاده کند که 
بگوید، این قصه می تواند واقعی باشــد و یا چیزهایی باشند که شخصیت اصلی در کتابش 
نوشــته اســت. اما به هیچ وجه موفق به این کار نشده است، زیرا فیلم دچار سوتفاهم های 

فراوانی است که اجازه نمی دهند تا اثر سر و شکلی درست به خود بگیرد.
همانطور که از نام اثر پیداســت، طبیعتا باید در حال نمایش آشفتگی باشد، آشفتگی ای که 
از پس اتفاق مهم فیلم برآمده)قتل برادر توسط برادر( و حالا باید همه چیز را تحت الشعاع 
خود قرار دهد. اما فریدون جیرانی نمایش این آشفتگی را تنها به قاب کج فیلم خود محدود 
کرده است)ســاده ترین و البته بی اثر ترین ترفند برای نمایش آشــفتگی( و چون هیچ نوع 
آشــفتگی واقعی ای در متن اثر وجود ندارد، طبیعی است که ترفندها تصویری به هیچ کار 
فیلــم نخواهند آمد و اتفاقا نتیجه عکس نیز خواهند داد. پس از اتفاق مهم فیلم، بناســت 
تا شــخصیت اصلی قصه دچار آشفتگی ذهنی و در پس آن آشفتگی بیرونی شود، اما فیلم 
می خواهد برای وفادار ماندن به اسلوب فیلم های استودیویی هالیوود، بی آنکه تلاش کند 
تا پی ریزی درســتی داشته باشد، تمام المان های آن فیلم ها را به طور ضمنی در خود جای 
دهد. و همین مســائل باعث می شــوند تا مووضع اصلی فیلم پا در هوا بماند. حضور یک 
زن اغواگر)مهناز افشــار( که در اینجا بیشتر حالتی خنده دار به خود گرفته و در زمان هایی 
بیننده حس می کند که کنترل میزان اغواگری او از دســت فیلمســاز در رفته است، تمام 
فیلم را تحت تاثیر خود قرار می دهد. در واقع از جایی به بعد فیلم تغییر لحن داده و تبدیل 
به فیلم زن اغواگر می شود، و آن روایت دانای کل ابتدای فیلم نیز زیر سوال می رود، زیرا 
به وضوح می توان دید که فیلم کاملا در گرو عمل و عکس العمل های زن اغواگر اســت، 
اشــکال تکنیکی ای که یکپارچگی فیلم را از بین خواهد برد بیننده ســردرگم خواهد ماند، 
گرچه که فیلم معمایی به آن شکل ندارد که بخواهد بیننده را دچار سردرگمی شدید نماید.

روابط شــخصیت ها در فیلم کاملا مصنوعی و به دور از باور است، به طوری که نمی توان 
هیچ یک از حرف ها، کارها و تصمیمات آن ها را باور کرد. این که چه طور در کمترین زمان 
ممکن زن اغواگر راضی می شود تا همسر سابقش را در دفتر مدیرش ملاقات کند و مثلا 
با او همراه شود و چه طور تصمیمی به آن مهمی را می گیرد، بی  آنکه بیننده حس کند او 
دچار تغییری شــده است، این که چه طور می شود زنی که چند روز است از همسر خود خبر 
ندارد اینگونه آرام و بی احساس باشد، در عین حالی که می خواهد نشان دهد این موضوع 
برایش مهم اســت، و این که چه طور می شــود انسان ساده ای که خود همیشه تحت تاثیر 
رفتار برادر زرنگش بوده و حالا جای او نشســته، می تواند شرایط را کنترل کند، چیزهایی 
هســتند که شاید تنها در ذهن فیلمســاز بوده اند و هیچ گاه ما به ازای بیرونی درستی پیدا 

نکرده اند.
»آشــفته گی« با آن قاب کج بی اســتفاده و مصنوعی، بدون القا کردن حس آشفتگی در 
میزانسن)که در اینجا باید شاما طراحی صحنه، بازی بازیگران و دوربین فیلم شود( و البته 
پیش از آن بدون داشــتن هیچ موضوع قابل بحث و درستی در متن فیلمنامه، نه می تواند 
اثری نوآر باشــد که اســلوب های آن ژانر را رعایت می کند، نه فیلمی معمایی اســت که 
معمایش برای بیننده قابل لمس و در عین حال جذاب باشــد، و نه فیلمی کلاسیک است 
که بتواند به درســتی تمام جوانب خود را برای بیننده عیان کند. بلکه فیلمی ســردرگم با 
دارا بودن کمترین میزان کیفیت از المان های مختلف اســت، که تنها به اســم هر کدام از 
این المان ها را داراســت)زن اغواگر، فضای محدود، انتقام، عشق، انگیزه برای انجام کاری 
مهم و…( و در ایجاد هماهنگی بین آن ها و ایجاد جذابین برای بیننده و قبل از آن ایجاد 

کشش در پیرنگ خود دچار مشکلات اساسی است.

نمایش۲انیمیشنکوتاهایرانیدراسپانیا
دو انیمیشــن کوتاه »جبیر« 
و »دربــاره اش فکر کن« از 
تولیدات اســتودیو هورخش 
اســپانیایی  پلتفــرم  روی 
»Feelsales« قرار گرفتند.

به گــزارش روزناکه »صبح 
امروز« و به نقل از ایســنا، 
انیمیشن های کوتاه »جبیر« 
ریحانــه  کارگردانــی  بــه 
»درباره اش  و  میرهاشــمی 

فکر کن« به کارگردانی فائزه ســپهر صادقیان از تولیدات اســتودیو هورخش هســتند که با 
زیرنویس انگلیسی روی پلتفرم اسپانیایی »Feelsales« قرار گرفتند.

انیمیشــن کوتاه »جبیر« که باهدف ادای دین به محیط بانان و شناســاندن جایگاه آنان در 
حفاظت از محیط زیســت ساخته شده است را ریحانه  میرهاشمی، کارگردانی، اشکان رهگذر، 
نویســندگی و آرمان رهگذر، تهیه کنندگی کرده اند. این انیمیشن کوتاه 10 دقیقه ای در سال 

13۹۷ تولید شده است.
همچنین انیمیشــن کوتاه »درباره اش فکر کن« برداشــتی آزاد از داستان »لطیفه ای در باب 
تضعیف روحیه  کاری« نوشــته هاینریش بلُ اســت که فائزه ســپهرصادقیان، نویسندگی و 

کارگردانی و اشکان رهگذر و آرمان رهگذر، تهیه کنندگی کرده اند.
 »Feelsales« آژانس بین المللی توزیع، فروش و نمایش VOD فیلم های مستند، انیمیشن 

و کوتاه است.

کافه فیلم

خبر

ثبت ۶ اثر فرهنگی ناملموس 
غرب خراسان رضوی در فهرست ملی کشور

کشف مُهر باستانی مصری 
در شهر تاریخی ترکیه

وضعیت تملک سرای تاریخی معمارزاده سبزوار به زودی مشخص می شود

۶ اثر فرهنگی ناملموس شهرســتان های ســبزوار و 
ششــتمد واقع در غرب خراسان رضوی با تایید شورای 
ثبت میراث ناملموس کشــور در فهرســت ملی کشور 

ثبت شد.
به گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از روابط 
عمومــی، رییس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی سبزوار روز گذشــته با بیان این مطلب 
گفت: این آثار شــامل مراســم روضــه  خوانی هیات 
آهنگران مســجد جامع، نخل  گردانی ایزی سبزوار و 

مهارت تهیه کمه جوش و نان آجار سبزوار است.
ســیدرضا حســینی افزود: همچنین ۲ اثــر فرهنگی 
ناملموس  دیگر شامل بازی سنگ سنگ چلپا ششتمد 
و مهارت پخت کلوچه زنجفیلی ســبزوار نیز به عنوان 
دیگر مواریت  فرهنگی ناملموس کشــورمان ثبت ملی 
شدند.وی اضافه کرد: سال گذشته نیز پنج اثر فرهنگی 
این خطه شــامل آئین نمایشی شیر در عاشورا، دانش 
بومی فــرآوری قارچ خوراکی )گبلگ(، مراســم آوبج 

)تقسیم سنتی آب( مراسم رباعی خوانی و مراسم بیت 
و بج خوانی در فهرست ملی کشور ثبت شد.

سبزوار از شهرهای تاریخی و بزرگ خراسان رضوی در 
غرب این اســتان است که با بیش از ۹00 اثر تاریخی 
و فرهنگی، ۶ موزه، جاذبه های طبیعی کوهســتانی و 
کویــری، بقاع متبرکه و تولید 15 نوع صنایع دســتی 
 و ســنتی، ظرفیت قابل توجهی در عرصه گردشگری

 دارد.

یک مُهر از مجموعه مُهرهای باســتانی مصری که به شکل 
سوسک ساخته شــده اند در یکی از شهرهای باستانی ترکیه 

کشف شد.
بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از دیلی صباح، 
این مُهر باســتانی مصری که همچون بسیاری از مُهرهای 
باستانی مصر به شکل سوسک ساخته شده در جریان کاوش 
باستان شناســان در شهر باســتانی »کومانا پونتیکا« واقع در 

استان »توقات« ترکیه کشف شده است.
کارشناســان قدمت این مُهر تاریخی را حدود سه هزار سال 
تخمین  زده اند و معتقدند کشــف این اثر می تواند اطلاعات 
جدیدی درباره مردم این منطقه در دوران »هلنیســتی« ارائه 
دهد.کارشناســان معتقدند کشــف این مُهر می تواند نشانگر 
اهمیت بین المللی شهر »کومانا« در دوران »هلنیستی« باشد.
نوشــته های هیروگلیفی بر روی این مُهر باستانی وجود دارد 
که متخصصان با بررسی این اثر دریافتند نام »توتمس سوم« 
ششــمین فرعون دودمان هجدهم مصر باستان بر روی آن 

نوشته شده است.

مُهرهای مشــابهی با نام »توتمس ســوم« در محوطه های 
تاریخی آناتولی کشــف شــده است که نشــان می دهد این 
مٌهرها تا قرن چهارم یا پنجم پیش از میلاد نیز مورد استفاده 

قرار می گرفته است.
باستان شناسان کاوش در این شهر باستانی را از سال ۲004 
آغاز کرده بودند. کاوش های پیشین در شهر باستانی »کومانا 
پونتیکا« منجر به کشف بقایای چندصدساله و حتی در برخی 

از موارد هزارساله شده است.

رئیــس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی ســبزوار گفت: طبــق آخرین 
پیگیری های به عمل آمده ، اختلاف شهرداری 
با مالکان نیز مرتفع شــده و به زودی وضعیت 

تملک اثر نیز مشخص خواهد شد.«
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از روابــط عمومی اداره کل میــراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دســتی خراسان رضوی 
ســیدرضا حســینی روز گذشــته با اعلام این 
خبر افزود: ســرای معمارزاده از جمله سراهای 
ارزشمند عهد قاجاریه است که به شماره 5۹۶5 
در فهرست آثار ملی ایران به ثبت رسیده است.
او ادامه داد: این بنا قبلا در جداره بازار تاریخی 
سبزوار قرار داشته و هم اکنون در محله گلستان 

شهر سبزوار قرار دارد.
حسینی تصریح کرد: سال 13۹5 طی قراردادی 

این اثر توسط شــهرداری از مالکان خریداری 
شــد ولی هنگام تحویل و تنظیم سند، به دلیل 
اختــلاف متراژی کــه در قــرارداد با وضعیت 
موجود ملک وجود داشــت انجام معامله میسر 
نشد و موضوع تملک سرای معمارزاده  از سوی 

شهرداری معلق ماند.
رئیــس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی ســبزوار اظهار کرد: تخلیه سرا 
و متروکه شــدن آن بر شدت روند فرسایش و 
تخریب آن افزود و متاســفانه شــدت بارندگی 
های سال ۹8 بخشی از سه حجره گوشه جنوب 

شرقی حیاط را تخریب کرد.
حسینی افزود: کاهش اعتبارات میراث فرهنگی 
در سال های اخیر و عدم شفاف بودن وضعیت 
تملک اثر بــه علت وجود تناقــض در قرارداد 
شهرداری با مالکان سبب رها شدن اثر به حالت 

متروکه و افزایش روند فرسایش و تخریب آن 
شده است.

او ادامــه داد: در ســال 13۹۷ طرح مطالعات و 
مرمت، بازســازی و احیای اثر با مشارکت اداره 
کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراسان رضوی و ســتاد بازآفریی محدوده ها 
و محلات هدف بعد از چندین جلســه شورای 
فنی بررسی و مصوب شــد و آماده ارائه برای 

اجراست.
رئیــس اداره میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی ســبزوار گفت: طبــق آخرین 
پیگیری های انجام شــده، اختلاف شهرداری 
با مالکان نیز مرتفع شــده و به زودی وضعیت 

تملک اثر نیز مشخص خواهد شد.
حســینی با بیان این که پایگاه میراث فرهنگی 
شهر تاریخی و اداره میراث فرهنگی سبزوار نیز 

به شــدت پیگیر تامین اعتبار لازم برای مرمت 
و بازپیرایی اثر اســت، افزود: تنها راهکار برای 
مرمــت و احیای این اثــر تاریخی ورود بخش 
خصوصی و واگذاری اثر به اشخاص برای بهره 
برداری اســت با این وجود ایــن اداره و پایگاه 

میراث فرهنگی شــهر تاریخی ســبزوار مانند 
گذشــته پیگیر جذب اعتبار بــرای رفع خطر از 

بنای مذکور است.
سبزوار در فاصله ۲30 کیلومتری از مشهد مرکز 

استان خراسان رضوی قرار دارد.

جایگاهدستگاههایهوشمنددرخلقآثارهنری؛

هوشمصنوعیمیتواندخالقهنرباشد؟
ســرویس فرهنگ | اخیــرا الگوریتم  و 
دســتورالعملهای هوش مصنوعی با دریافت 
دیتاها و پارامترها، موفق به خلق آثار هنری 
شده اند؛ اما به راستی می توان این آثار را هنر 
اصیل و واقعی دانست؟ چراکه نظریه پردازان 
عقیده دارند که هنر عملی اســت که انسان 
با احساسات و ایده های خود بوجود می آورد، 
پس هنری که توســط هوش مصنوعی خلق 

شده را نمی توان هنر به حساب آورد!
 هوش مصنوعی با ارتقای خلاقیت انسانی، 
کنــار زدن محدودیت هــای آن و کمک به 
تحقق ایده طراحی مولد، در آینده ای نزدیک 

دنیای هنر و طراحی را متحول خواهد کرد.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
مجله فوربز، حراجی کریستیز در سال ۲018 
با فروش یک تابلوی نقاشی که توسط هوش 
مصنوعی کشیده شده بود، تیتر رسانه ها شد. 
این اثر که پرتره ادموند بلامی نام داشت، به 
قیمت 43۲ هــزار و 500 دلار چکش خورد 
و نشان داد دستگاه های هوشمند امروزی از 

قابلیت خلق آثار هنری برخوردارند.
در گذر زمــان، به لطف هــوش مصنوعی، 
دستگاه ها توان آن را کسب کردند تا بیشتر و 
بیشتر عملکردهای انسانی چون دیدن )مثل 
فناوری تشخیص چهره(، حرف زدن و نوشتن 
)مثل چت بــات ها( را بیاموزنــد. یادگیری 
امــکان »خلق« یک قدم از کســب مهارت 
در قابلیت های اولیه انســانی جلوتر است. اما 

با  آیا دستگاه های هوشــمند واقعا می توانند 
ظرفیت قابل توجه بشر در خلاقیت و طراحی 
رقابــت کنند؟ مجله فوربس برای پاســخ به 
این ســوال، سه پیش بینی درباره تاثیر هوش 
مصنوعی بر حوزه هنــر و طراحی ارائه داده 
است که در ادامه آنها را با هم مرور می کنیم؛

از دستگاه های هوشمند تا ارتقای خلاقیت 
انسان

تا زمانی که فرآیندهــای تفکر خلاقانه مغز 
را به طــور کامل درک نکرده  باشــیم، بعید 
است دســتگاه های هوشــمند بتوانند آنها را 
شبیه ســازی کنند. همین حالا نیز چیزهای 
انســان هســت که  زیادی درباره خلاقیت 
نمی دانیم. از ایده هایــی که به یک باره و از 
ناکجا به ذهنمان می رسند، تا آن جرقه یافتم، 
یافتــم! که در جا میخکوبمان می کند، بخش 
عمده این فرآیند فکــری همچنان یک راز 
سربه مهر اســت و همین امر کار شبیه سازی 
جرقه مشــابه را در دســتگاه های هوشمند 
سخت می کند.بنابراین برای رسیدن به نتیجه 
مطلوب، باید از قبل به این دستگاه ها دیکته 
شــود که چه چیزی را باید خلق کنند. پس 
داســتان پرتره ای که هوش مصنوعی کشید 
و در حراجی به فروش رفت چه بود؟ این اثر 
توســط الگوریتمی طراحی شد که 15 هزار 
پرتره متعلق به قرن بیســتم به آن آموزش 
داده شــده و این طور برنامه ریزی شده بود 

که کار خود را با این نقاشی ها مقایسه کند.

نتیجــه این که، هوش مصنوعی عمدتا برای 
ارتقــای خلاقیت بشــر مورد اســتفاده قرار 
خواهــد گرفت نه برای تقلیــد یا جایگزینی 
آن. از کارکــرد هوش مصنوعــی در ارتقای 
فرآیند خلاقانه بــرای نمونه می توان هوش 
مصنوعی واتسون شرکت IBM اشاره کرد که 
در ســاخت اولین تیزر سینمایی ساخته شده 
توســط هوش مصنوعی، برای فیلم ترسناک 
مورگان مورد اســتفاده قــرار گرفت. پلتفرم 
واتســون جلوه های بصری، صوتی و ساختار 
صدها تیزر فیلم های ترســناک دیگر را آنالیز 
کرد و سپس صحنه های مناسب این فیلم را 
انتخاب کرد تا تدوینگران انسانی از آنها تیزر 
بسازند. این کار فرآیندی که معمولا هفته ها 

طول می کشد را به یک روز کاهش داد.
هوش مصنوعی و غلبه بر محدودیت های 

خلاقیت انسانی
انســان ها شــاید بتوانند تصمیمات پیچیده 
بگیرند و از ناکجاآباد ایده  به سرشــان بزند، 
امــا خلاقیت انســانی محدودیتهای خودش 
را دارد. از همــه مهمتر این که ما نمی توانیم 
تعداد زیادی گزینه و ایده ممکن بســازیم و 
ســپس از بین آنها یکی را انتخاب کنیم. در 
واقع، گونه انسان هرچه با گزینه های بیشتری 
روبه رو شــود، به همان نســبت گیج  شده و 
قدرت تصمیم گیری خود را از دست می دهد. 
این یک مشــکل بزرگ برای خلاقیت است 
زیرا همانطور که لینوس پاولینگ، شیمی دان 

آمریکایی و تنها کســی که دو جایزه نوبل را 
به تنهایی برد، می گوید: نمی توان به ایده های 
خوب رســید، مگر این که یــک عالمه ایده 

داشته باشید.
این آن جایی است که هوش مصنوعی 

می تواند مفید واقع شود.
به ســادگی می توانند  دستگاه های هوشمند 
نامحدود راه حــل  و جایگشــت  ارائه داده و 
سپس آنها را به مناسب ترین گزینه ها محدود 
کننــد. به ایــن ترتیب، این نوع دســتگاه ها 
می تواننــد به مــا کمک کننــد راهکارهای 
خلاقانه جدیــدی ابداع کنیم که ممکن نبود 

به ذهن خودمان برسد.
هوش مصنوعی و راه باز برای طراحی مولد

درست مثل هنرهای خلاقانه، دنیای طراحی 
نیز احتمالا به ســمت همکاری بیشــتر بین 
انســان ها و هوش مصنوعــی خواهد رفت. 
ایــن اتفاق ما را بــه مرحلــه طراحی مولد 
)generative design( می رساند؛ یک حوزه 
پیشرفته که از نرم افزار هوشمند برای بهبود 
بخشــیدن و ارتقای کار طراحان و مهندسین 
انســانی اســتفاده می کند. به زبان ســاده، 
طراحان انسانی هدف ها، مشخصات و دیگر 
ملزومات طرح موردنظر خود را وارد می کنند 
و این نرم افزار کار بررســی تمام طراحی های 
ممکــن که با شــاخص ها و معیارهای وارده 
همخوانی داشته باشد را آغاز می کند. طراحی 
مولد می تواند در بســیاری از صنایع از جمله 

معماری، عمران، مهندســی، تولید و طراحی 
محصول انقلاب به پا کند.

یــک مثال از طراحی مولــد، ماجرای فیلیپ 
استارک )Philippe Starck( طراح مشهوری 
است که برای خلق یک طراحی جدید برای 
با شــرکت نرم افزاری اوتودســک  صندلی، 
Autodesk همکاری کرد. استارک و تیمش 
شِــمای کلی صندلی را مشــخص کردند و 
سپس ســوالاتی چون »چگونه می توانیم با 
اســتفاده از کمترین مــواد، بدنمان را به این 
صندلی تکیه دهیم؟« را از سیستم پرسیدند. 
از آنجا به بعد نرم افزار چند طرح مناســب را 
پیشنهاد داد تا تیم انسانی از بین آنها یکی را 
انتخــاب کنند. طراحی نهایی که AL )هوش 
مصنوعی( نام داشــت و جایزه برد، در هفته 
طراحــی میلان در ســال ۲01۹  به نمایش 

درآمد.
تحولی در دنیای هنر و طراحی

تقریبا تعریف و تفســیر خلاقیت به مجموعه  
از قوانین کار دشواری است.  ساختاریافته ای 
همچنین برنامه ریزی ها برای خلق اثار هنری 
با اســتفاده از هوش مصنوعی نیز کار آسانی 
نیســت.بنابراین هرچند که هوش مصنوعی 
جای خلاقیت انسانی را نمی گیرد اما با ارتقا و 
بهبود آن، دنیای هنر و طراحی متحول خواهد 
شــد. هرچند که بدنیســت یادآور شویم که 
الهام بخشــی صرفا عملی برنامه ریزی کردنی 

در ماشین نیست!
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احمددیناری؛مشاور،سخنرانونویسندهمهارتهایبازاریابی،
فروشوسرمایهگذاریگردشگریوهتلداری

1. توجه به جزئیات  :
گردشگری و هتل داری به واسطه ظرافت، لطافت، 
پیچیدگی فرایندهای بازاریابی و ارائه خدمات، پراست 
از جزئیات و نکات ریز و مهم که برای ارائه خدمتی 
کامل و درست بایســتی بدانها توجهی ویژه نمود. 
توجه به جزئیات نوعی مهارت اجتماعی اســت که 
ریشه در استعدادها و توانایی های ذاتی افراد دارد و 
لذا کسانی در این قبیل کسب و کارها موفق هستند 
که به جزئیات امور توجه کنند. به یاد داشــته باشید 

که توجه به جزئیات باعث افزایش کیفیت خدمات و نحوه ارائه آن خواهد شــد و متعاقب آن 
رضایت مشــتری را برای شــما به ارمغان خواهد آورد. به طور مثال در کسب و کار خدمات 
مسافرتی، تهیه ، فروش و ارائه بسته های سفر متنوع بدون توجه به جزئیات سفر و ارکان آن 
و همچنین بدون هماهنگی یکپارچه و سیستمی بین عوامل و عناصر تشکیل دهنده بسته سفر 
امکان پذیر نیســت . بارها تاکید کرده ام کسانی که از این ویژگی شخصیتی خاص یا کهن 
الگو برخوردار نیســتند نمی توانند مدیران یا گردانندگان خوبی در عرصه گردشگری و هتل 
داری باشند. کل نگری زیاد در این بخش منجر به عرضه خدمات سفر به صورت بی برنامه، 
دیمی و پر نقص شده و نتیجه آن افزایش نارضایتی و ریزش مشتریان و نهایتا ورشکستگی 

کسب و کار خواهد شد. 
»تام راث« در کتاب »نقاط قوت شما«، توجه به جزئیات را به عنوان نقطه قوت افراد قلمداد 
می کند و می گوید؛ کسانی که در مدیریت جزئیات خوب عمل نمی کنند، نمی توانند سراغ 
کارهایی بروند که اساس آنها توجه به جزئیات و هماهنگی است. کسب و کارهای گردشگری 

و هتل داری نمونه شاخص و بارز اینگونه کارها هستند. 
۲. کاری کنید که مشتری شما را انتخاب کند :

مشتریان امروزی به واسطه دسترسی راحت به اطلاعات از طریق موتورهای جستجو، رسانه 
ها و شبکه های اجتماعی و همچنین اطلاعات بازار و رقبا، مشکل پسند و شک گرا شده اند 
و با توجه به گشــتنی بودن خدمات گردشگری) تکرار خرید کم، قیمت بالا  و لزوم تحقیق و 
بررسی زیاد برای انتخاب و خرید خدمات( از ارزش و جایگاه ویژه ای در بازار برخوردار هستند و 
لذا صداقت، اعتمادسازی و ارائه اطلاعات دقیق و صحیح و پیگیری انتظارات و مدیریت تجربه 

وی از اهمیت بسزایی جهت خلق تجربه ای شیرین برخوردار است .
به یاد داشته باشید مشتری همه چیز را می داند و انتظار دارد در کسب و کارهای گردشگری 
با مدیران و کارکنانی حرفه ای روبرو شود . افرادی متخصص، باتجربه، مهربان، صادق، دارای 

توانایی همدلی، صلح جو، صبور، بااخلاق و آینده نگر.
همــواره باید از او نظرخواهی کنید و در جهت رفع نواقص خدمات خود از نظرات منصفانه و 

دلسوزانه او که اتفاقا بهای  آن را نیز قبلا به شما پرداخته است بهره ببرید. 
آنها را فراخوان کنید ؛ چه مشتریانی که قبلا از شما خرید کرده اند و چه کسانی که خرید نکرده 
اند اما احتمال داده اید در آینده مشتری شما شوند. زبانی یا کلامی و نوشتاری از او تشکر کنید 
که شــما را برای خرید خدمات سفر خود انتخاب کرده است و او را لایق بهترین ها بدانید و 
تا می توانید به او احترام بگذارید، چراکه بی توجهی و احترام نگذاشــتن به مشتریان در رتبه 
یک دلایل ترک کسب و کار شما توسط مشتریان قرار دارد. بی توجهی و عدم تمرکز بر روی 
مشتریان، شکاف رفتاری عمیقی بین آنها و شما ایجاد می کند و نتیجه ای جز ریزش مشتریان 

و از کف رفتن اعتبارتان نخواهد داشت. 
سعی کنید صفتی ممتاز در کسب و کار خود خلق کنید که ضمن برجسته و ممتاز شدنتان در 
بازار، باعث جلب توجه و جلب مشتریان به سوی شما شود و همواره از شما با همان عملکردها، 
خدمات و رفتارهای خوب یاد کنند. این همان اعتباری است که هم به برندسازی شما کمک 

می کند و هم فرصت های ناب را به سوی کسب و کارتان می کشاند. 
3. ارتباط خود را با مشتری حفظ کنید) مراقبت از مشتری( : 

»کنراد هیلتون« موســس گروه هتلهای هیلتون عامل موفقیت خود را داشتن ارتباط موثر با 
مشتریان می داند و »ریچارد برانسون« موسس شرکت هواپیمایی ویرجین آتلانتیک هم در 
پروازهایی که حضور دارد از مسافران درخواست می کند تا در مورد تجربه خود از خطوط هوایی 

وی بگویند و این یعنی ارتباط موثر با مشتری و اهمیت دادن به وی.
گروه هتل های ریتز کارلتون هم شعار خود را »ما زنان و مردانی هستیم که به زنان و مردان 
محترم خدمت رســانی می کنیم« قرار داده و اســتقبال گــرم و صمیمی، مدیریت تجربه و 

انتظارات و نهایتا بدرقه مشتری را سه مرحله خدمات رسانی خود تعیین کرده است. 
واقعیت این است که مشکل اصلی کسب و کارهای امروزی در عرصه گردشگری و هتلداری، 
بازاریابی و جذب مشتری نیست، بلکه فقدان استراتژی مناسب برای مراقبت و حفظ  مشتریان 
اســت. کسانی که به هر دلیلی به ســوی شما آمده و خرید کرده اند لکن متاسفانه استراتژی 

مشخصی برای استمرار ارتباط ایجاد شده در کسب و کار با ایشان وجود ندارد.
آموزش یکی از پایه های اصلی مراقبت از مشــتری اســت و تمام ارکان یک کســب و کار 
گردشگری نظیر مدیران، سرپرست ها و پرسنل باید توجه ویژه ای بدان داشته باشند، چرا که 

وظیفه مراقبت و حفظ مشتریان با مدیران و پرسنل است . 
همیشــه باید نگران از دست دادن مشتری به دلایل مختلف همچون فعالیت رقبا، نقص در 
ارائه خدمات، بی توجهی و ناتوانی مدیران و کارکنان و سایر موارد باشید و برای جلوگیری از 
این فاجعه بزرگ در کسب وکار تمام تلاش خود را معطوف به افزایش کیفیت خدمات و جلب 

رضایت مشتری نمایید. 
وقتی به کیفیت اهمیت ندهید نمی توانید از مشتری مراقبت کنید و کیفیت بالا در یک کسب 
و کار گردشگری نزد مشتریان خلق ارزش می کند. باید یادتان باشد که برای مراقبت عالی از 

مشتریان و ارتباط موثر با آنها، سرمایه گذاری در آموزش نیروی انسانی ضروری است.
ارتباطات موثر پاشــنه آشیل کســب و کارهای اجتماع محور و به عبارتی دیگر انسان محور 
همچون گردشگری و هتل داری است و بدون آن، ادامه حیات این کسب و کارها غیرممکن 

است. 
همانگونه که انســان نمی تواند بدون جریان خون در رگ های بدن ادامه حیات داشته باشد، 

کسب و کارهای گردشگری نیز بدون ارتباطات بقایی نخواهند داشت. 
4. پاسخگو و مسئول باشید :

پاســخگویی یکی از ویژگی های بارز مدیران و کارکنان حرفه اســت و نشان از شخصیت و 
مسئولیت پذیری کارکنان یک کســب و کار دارد. وقتی پاسخگو هستید یعنی می توانید به 
راحتی با مخاطبان خود ارتباط موثر برقرار کنید و حکایت از این واقعیت مهم دارد که شما و 
کارکنانتان عاشق کار خود هستید و همواره دوست دارید مشتریانی خوشحال و راضی داشته 

باشید.
و البته پاســخگو نبودن هم نوعی آفت اخلاقی اســت که کســب و کار شما را به قهقرا می 
برد و وقتی پاســخگوی مشــتریان خود نباشید در حقیقت به شــخصیت خود و مشتریانتان 
احترام نگذاشته اید . لذا سعی کنید همیشه برای پاسخگویی به مشتریان در دسترس باشید و 

مسئولیت عملکردهای خود را بپذیرید، چراکه کسب و کار چیزی جز این نیست . 
چنانچه پاســخگو نباشــید ، مشتری شما و کســب و کارتان را با واژه هایی یاد می کند که 

انتظارش را ندارید !
 5. انتظارات آینده مشتریان را برآورده کنید :

»پیتر دراکر« پدر علم نوین مدیریت در این باره می گوید :« کسب و کار دو چیز بیشتر نیست 
: الف- بازاریابی برای تامین رضایت مشــتریان امــروز و ب- نوآوری برای تامین رضایت و 

انتظارات مشتریان فردا .
لذا بر این اســاس مدیران و کارکنان کسب و کارهای گردشگری و هتل داری باید بدانند که  
آنچه مشتریان امروزی را راضی و خوشنود می کند الزاما مشتریان فردا را راضی نخواهد کرد و 
همواره با توجه به تنوع و تغییر انتظارات آنها، برای موفقیت در صحنه رقابت، پرورش خلاقیت 

پرسنل و نوآوری در خدمات را باید مدنظر قرار دهند. 
در غیــر اینصورت به زودی جایگاه خــود را در بازار از دســت داده و از گردونه رقابت خارج 

خواهند شد. 
لذا با تغییر و تحول در تکنولوژی و روشهای ارائه خدمات ، ذائقه و انتظارات مشتریان نیز در 
حال تغییر و پوســت اندازی است و بایستی برنامه ای عملیاتی برای نوآوری در خدمات خود 

تهیه و اجرا نمایید.
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مدیر مرکز نوآوری شهری از برگزاری رویداد ایده پردازی شهر هوشمند و چالش های 
پیش روی مدیریت شهری خبر داد.

به گزارش صبح امروز غلامرضا عباس زاده با اشــاره به رسالت مرکز نوآوری شهری 
شهرداری مشهد در راستای حل مسائل اســتارتاپی و نوآورانه، اظهار کرد: رویداد ایده 
پردازی شهر هوشمند و چالش های پیش روی مدیریت شهری حول محور های محیط 
زیســت شهری با تاکید بر انرژی های تجدید پذیر، درآمد پایدار با تاکید بر تامین مالی 

جمعی و مدیریت بحران و تاب آوری شهری برگزار خواهد شد.
وی افزود: علاقه مندان می توانند جهت شرکت در رویداد ایده پردازی با پر کردن فرم 
رویــداد ایده پردازی ایده خود را به آدرس ایمیل innovation@mashhad.ir ارســال 

کنند.
مدیرمرکز نوآوری شهری شهرداری مشهد گفت: مهلت ارسال ایده ها از طریق فرم رویداد ایده پردازی به ایمیل مرکز نوآوری تا ۲8 

دی ماه 13۹۹ بوده و به ایده های برتر فضای کار اشتراکی در شتاب دهنده های فردوسی و تریگ آپ اهدا می شود.

مدیرعامل ســازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشــهد از شهروندان خواست 
هرگونه درخواست ساماندهی درختان در معابر فرعی منطقه سه را با 13۷ مطرح کنند.

به گزارش صبح امروز،  احمدرضا ســلامی با بیان اینکه از طرح ساماندهی درختان در 
معابر فرعی منطقه ســه آغاز شده است، اظهار کرد: در این طرح هرس درختان، قطع 
درختان خشکیده، خارج کردن ریشه درختان قطع شده )قطاعی(، احداث تشتک و ... در 

دستور کار قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه احداث تشتک در راستای جلوگیری از هدررفت آب آبیاری و استفاده 
بیشــتر گیاه از آب صورت می گیرد، افزود: در هرس درختان این منطقه حفظ و توازن 
منظر شهری، کنترل ارتفاع و حجم تاج درخت، ایجاد شکل و فرم زیبا، حفظ سلامتی 

درخت و حذف شاخه های خشکیده و نابجا لحاظ می شود.
مدیرعامل سازمان پارک ها و فضای سبز شهرداری مشهد بیان کرد: از شهروندان می خواهیم ضمن مشارکت در آبیاری درختان 

معابر فرعی، هرگونه درخواست خود را با مرکز ارتباطات مردمی شهرداری مشهد 13۷ مطرح کنند.

رویدادایدهپردازیشهرهوشمندوچالشهایپیشرویمدیریتشهری آغازاجرایطرحساماندهیدرختاندرمعابرفرعیمنطقهسهمشهد

شهردارمشهد:

فراترازوظیفهخوددرمدیریتشهریعملمیکنیم
شهردار مشهد گفت: در مدیریت شهری فراتر 
از وظیفــه خود عمل می کنیــم و پروژه های 
بزرگ عمرانی نظیر خطوط قطارشــهری با 

قوت در حال انجام است.
به گزارش صبح امــروز ، محمد رضا کلائی 
روز یکشــنبه در مراسم آغاز عملیات اجرایی 
دسترسی های جانبی و معماری و تاسیسات 
ایســتگاه پایانه امــام رضا )ع( خط ســوم 
قطارشهری مشــهد افزود: وظیفه شهرداری 
اداره شــهر اســت و اجــرای پروژه هــای 
قطارشــهری از وظایــف دولت اســت اما 
شــهرداری مشــهد در این حــوزه به خوبی 
ورود کــرده و فراتر از وظیفه خود، پروژه های 

قطارشهری را به سرعت پیش  می برد.
وی ادامــه داد: اجــرای هــر کیلومتر خط 
قطارشــهری در شــرایط فعلی بیش از هزار 
میلیارد تومان هزینه دارد، می دانیم دولت در 

تنگنای مالی به ســر می برد اما در خصوص 
تهاتر بدهی ها امیدواریم دولت همراهی لازم 

را داشته  باشد.
شــهردار مشهد گفت: با کار جهادی پروژه ها 
را پیــش می بریم و به خاطــر افزایش رفاه 
مردم گردن کج می کنیم، امروز در پروژه های 
قطارشهری مشهد صدها میلیارد تومان هزینه 
شــده و با توکل بر خــدا کار را با همکاری 
شورای شهر و قرارگاه خاتم الانبیا )ص( پیش  

می بریم.
معــاون عمران، حمــل و نقــل و ترافیک 
شــهرداری مشــهد نیز در این مراسم گفت: 
دسترســی های دوم ایســتگاه های خط دوم 
قطارشهری مشهد تا پایان سال انجام می شود 
و بــرای این مهم هــزار و 500 میلیارد ریال 

هزینه خواهد شد.
خلیل الله کاظمی افزود: در پروژه خط ســوم 

قطارشهری نیز اجرای 5.۲ کیلومتر این مسیر 
از میدان شهدا تا حرم مطهر رضوی و پایانه 
مسافربری به صورت ویژه در اولویت است و 
عملیات حفاری خط چهارم نیز تا اســفند ماه 
امسال آغاز می شــود.وی ادامه داد: امروز نیز 
عملیات اجرایی احداث و تجهیز ایستگاه پایانه 
امام رضا )ع( خط سوم با ۲ هزار میلیارد ریال 
اعتبار ریالی و 15 میلیــون یورو اعتبار ارزی 
اسلامی  رییس شــورای  آغاز می شود.نایب 
شهر مشــهد نیز در این مراسم گفت: قدرت 
برنامه ریــزی، اجــرا، نظــارت و پیگیری در 
قابل تحسین  پروژه های قطارشهری مشهد 
است.حمیدرضا موحدی  زاده افزود: خط سوم 
قطارشــهری مشــهد به طول ۲8 کیلومتر، 
شــمال غرب مشــهد را به جنوب شرق این 
کلانشهر متصل می کند و پروژه بزرگی است.
وی ادامه داد: اگر بتوانیم 10 هزار میلیارد ریال 

تامین اعتبار کنیم، در نیمه اول ســال 1400 
ایستگاه های میدان شــهدا، باب الجواد )ع( و 
پایانه مسافربری خط سوم را در اختیار مردم 
قرار خواهیم داد و این مهم دور از ذهن نیست.
خط یک قطار شــهری مشــهد به طول 1۹ 
کیلومتر از پایانه غدیر نخریسی تا وکیل آباد 
اســفند 138۹ به بهره برداری رســید و هم 
اکنــون روزانه به طور میانگین 130 هزار نفر 
در این مسیر جا به جا می شوند. مسیر توسعه 
4.5 کیلومتری این خط نیز از ایســتگاه غدیر 
تا فرودگاه مشهد در دهه فجر سال 13۹4 به 

بهره برداری رسید.
عملیات حفاری 14.5 کیلومتری خط ۲ قطار 
شهری مشهد نیز از منطقه رضاشهر به سوی 
منطقه طبرسی شمالی پانزدهم بهمن 13۹4 
به پایان رسید و اسفند ســال 13۹5 مرحله 
نخست این خط به طول هشت کیلومتر بهره 

برداری شد. اواخر اســفند 13۹۶ نیز با بهره 
برداری از دو کیلومتر دیگر از مسیر این خط، 
ایستگاه های سعدی و شــریعتی به صورت 
آزمایشــی به بهره برداری رسیدند و در سفر 
اردیبهشت ماه سال 13۹۷ رییس جمهوری 
به مشــهد این خط با خط یک در ایســتگاه 
شــریعتی اتصال یافت و ادامــه این خط در 
ایستگاه میدان شهید کاوه نیز 18 مرداد همان 

سال بهره برداری شد.
عملیات حفاری خط 3 قطار شهری مشهد نیز 
به طول 30 کیلومتر که مســیر شهرک ابوذر 
تا قاسم آباد را پوشــش می دهد از نیمه دوم 

فروردین سال 13۹5 آغاز شده است.
عملیــات اجرایی خط 4 نیز بــه طول 14.5 
کیلومتر از انتهای خواجه ربیع تا شهرک شهید 
رجایی با 15 ایســتگاه 18 مــرداد ماه 13۹8 

آغاز شد.

شــهردار مشــهد گفت: امیدواریم در 
بهار 1400 بتوانیم فاز اول پروژه »رود 
پارک« را با توکل به خدا و تلاش سه 
شــیفته همکاران خوبم در شهرداری 

مشهد، به بهره برداری برسانیم.
پســت  در  کلائــی  محمدرضــا   
اینســتاگرامی خود در خصوص پروژه 
»رود پارک« نوشته است؛ حدود دو ماه 
گذشته با شما درباره پروژه »رودپارک 
مشــهد« صحبت کردم، پروژه ای که 
تلاش می کنیم تا به صورت مرحله ای 
در اختیار شما همشهریان قرار دهیم. 

باورم این هســت که اجرای پروژه ای مثل »رودپارک« می تواند قدم دیگری برای افزایش شــوق زندگی در 
شهروندان مشهدی باشد.

از طرف دیگر علاوه بر تغییر سیمای شهر سبب ایجاد یک تفرجگاه مناسب برای مردم جهت گذراندن اوقات 
می شود. امیدواریم در بهار 1400 بتوانیم فاز اول این پروژه را با توکل به خدا و تلاش سه شیفته همکاران خوبم 

در شهرداری مشهد، به بهره برداری برسانیم.
قصد داریم پارکی 38 هکتاری رو حدفاصل بوستان چهل بازه تا پل شهید ستاری ایجاد کنیم. اما موضوعی که 
قصد دارم با شما به اشتراک بگذارم، به نوعی در متن پروژه »رود پارک« قرار دارد؛ ما در تعریف این پروژه، علاوه 
بر مسئله ساماندهی آب و جلوگیری از هدر رفت ۲5 میلیون متر مکعبی در طول سال و استفاده بهینه از این آب 

برای خلق یک مجموعه زیبای زیست محیطی، هدف های بزرگ دیگری هم داریم.
یکی از مهم ترین این اهداف؛ ایجاد یک رینگ تقریبا چهار کیلومتری به عنوان مسیر دوچرخه سواری و مسیر 
پیاده روی در حاشــیه »رود پارک« اســت، در واقع به دنبال تعریف یک مسیر سلامتی هستیم تا بتوان با این 
نگرش، به جز موضوع ایجاد تفرجگاه و یک مجموعه زیست محیطی، فضایی رو ایجاد کنیم تا کمکی به سلامت 
شهروندان باشد و در محیطی امن به ورزش پرداخته و بخشی از فشار روی رینگ پیرامونی پارک ملت کم بشود.
این فضای پارکی در واقع مجموعه ای رود، مسیر دوچرخه، مسیر پیاده روی و فضای سبز است که یک تحول 

بزرگ در سرانه فضای سبز شهری و منطقه 11ایجاد خواهد کرد.
از تلاش های بی وقفه آقای کاظمی و همکاران ایشــان و زحمات خانم عرب احمدی شــهردار منطقه 11 و 
همکارانشان ممنونم و انشاء الله با بهره برداری از این پروژه، هدف اصلی ما که ایجاد حال خوب برای شهروندان 

است، در این حوزه محقق شود.

شـهردار مشـهد با اشـاره به اقدامات 
انجام شـده برای احداث بوسـتان ۶8 
هکتـاری حد فاصل شـهرک شـهید 
رجایـی و باهنر، گفـت: براین موضوع 
بوسـتان کـه  ایـن  دارم کـه  تاکیـد 
بخـش زیـادی از آن بـه کشـاورزی 
شـهری اختصـاص خواهـد یافـت به 
محصـولات  کشـت  قطـب  عنـوان 

ارگانیک شـناخته شـود.
محمـد  امـروز  صبـح  گـزارش  بـه 
رونـد  از  بازدیـد  در  کلائـی  رضـا 
اقدامـات دفاتر تسـهیل گـری محله 

بسـکابادی، شـهرک شـهید باهنر و پروژه بوسـتان ۶8 هکتاری شـهرک شـهید رجایی واقع در منطقه ۶ 
کـه بـا حضـور معاون خدمات شـهری، شـهردار منطقه ۶، مدیرعامل سـازمان فضای سـبز و پـارک های 
و جمعـی از مدیـران شـهری انجـام شـد، افزود: به گونـه ای برنامه ریزی شـود تا بخش هایی از بوسـتان 
۶8 هکتاری که قرار اسـت به کشـاورزی شـهری اختصاص داده شـود تا پایان سـال آماده و برای کشـت 

محصـولات ارگانیـک تحویـل بهـره بردار شـود.
وی اضافـه کـرد: مهـم تریـن هدف مـا از ایجاد بوسـتان ۶8 هکتاری در محدوده شـهرک شـهید رجایی 
و باهنـردر کنـار ایجـاد فضای سـبز تشـویق شـهروندان سـایر نقاط شـهر برای حضـور در ایـن منطقه و 

برقـراری ارتبـاط میان متن و حاشـیه اسـت .
کلائـی تصریـح کـرد: برهمین اسـاس این پـارک باید به قطـب تولید محصـولات ارگانیک توسـط خود 

شـهروندان تبدیل شـود و مردم آن را با این شـاخص بشناسـند .
وی بـا بابیـان اینکـه بـرای تسـهیل حضـور مـردم جهـت اسـتفاده از ایـن بوسـتان ایجـاد مسـیرهای 
دسترسـی مناسـب در نظـر گرفته شـود، اظهارکرد: لـذا اقدامات لازم بـرای طراحی و اجـرای معابر درون 
 بوسـتان و شـبکه آبیـاری در بخـش کشـاورزی شـهری انجـام و تـا پایـان امسـال آمـاده بهره بـرداری

 شود.
شـهردار مشـهد در ادامـه و درخصـوص پیشـنهادات دفتـر تسـهیل گـری شـهرک باهنـر بـرای احـداث 
بوسـتان، درمانـگاه و پایانـه اتوبوسـرانی در ایـن شـهرک، گفـت: در مجمـوع با ایـن پیشـنهادات موافق 
هسـتم، لـذا سـازمان بازآفرینـی فضاهای شـهری با همکاری شـهرداری منطقـه ۶ برای تامیـن زمین و 

طـرح و نقشـه هـای لازم اقـدام کنند.
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وزارتبهداشت:داربیپایتختبهزماندیگری
موکولشود

رئیس گروه سلامت هوا و تغییر اقلیم وزارت بهداشت توصیه کرد که با توجه به ناسالم بودن هوا برای 
همه گروه ها، داربی ۹4 پایتخت به زمان دیگری موکول شود.

دکتر عباس شاهسونی در گفت و گو با ایسنا، با اشاره به در پیش بودن داربی پایتخت و برگزاری آن 
در فردا ساعت 1۶.30، گفت: با توجه به اینکه شاخص کیفیت هوا در شهر تهران در وضعیت ناسالم 
برای همه گروه ها است، برگزاری بازی فوتبال پرسپولیس و استقلال در این شرایط هرچند بدون 
تماشاگر است، اما با توجه به اینکه شرایط کیفیت هوا برای سلامت بازیکنان بسیار خطرناک است، 
براین اساس توصیه می شود این بازی در وضعیت آب و هوایی بهتری برگزار شود.وی افزود: یکی 
از اولین توصیه ها در شــرایط آلودگی هوا، این است که فعالیت ورزشی در فضای آزاد تعطیل شود.

شاهسونی تاکید کرد: بنابراین با توجه به اینکه در شرایط آلودگی هوا، فعالیت ورزشی برای سلامت 
بازیکنان خطرناک اســت، بهتر است این مسابقه به زمان دیگری که شرایط آلودگی هوا بهتر شد، 
موکول شــود.وی گفت: در عین حال اگر قرار بر برگزاری مسابقاتی در کلانشهرهایی مانند اراک، 
کرج، اصفهان، مشهد و...است، با توجه به آلوده بودن هوای کلانشهرها بهتر است، این مسابقات هم 
برگزار نشود.شاهسونی گفت: توصیه اول وزارت بهداشت این است که حتی اگر وضعیت هوا ناسالم 
برای گروه های حســاس است، فعالیت های ورزشی در فضای باز برگزار نشود، چه برسد به اکنون 
که وضعیت هوا ناسالم برای همه گروه ها است و در برخی ایستگاه ها هم خیلی ناسالم است، انجام 

بازی برای سلامت بازیکنان بسیار خطرناک است.

داوربازیاستقلالوپرسپولیس
مشخصشد

اسامی تیم داوری دربی بین استقلال و پرسپولیس از سوی کمیته داوران اعلام شد.
داور بازی استقلال و پرسپولیس مشخص شد

به گزارش سایت رسمی فدراسیون فوتبال، دیدار دو تیم استقلال و پرسپولیس از هفته هشتم لیگ 
برتر فوتبال در حالی فردا )دوشنبه ۲۲ دی ماه( ساعت 1۶:35 در ورزشگاه آزادی برگزار می شود که 

کمیته داوران فدراسیون تیم داوری این دیدار را به شرح زیر اعلام کرد:
داور: رضا کرمانشاهی

کمک داوران: آرمان اسعدی - تورج عیوض محمدی
کمک داور اضافی 1 و ۲: بیژن حیدری - وحید کاظمی

داور چهارم: حسن یوسفی
ناظر: محمدرضا فلاح

ناظر ویژه: فریدون اصفهانیان

مهاجمهایاستقلالقویترظاهرشدهاند
یاپرسپولیس؟

بررســی آماری نشان می دهد که مهاجمان پرسپولیس در ۷ بازی که در رقابت های لیگ برتر انجام 
داده اند، عملکرد بسیار ضعیفی داشته اند.

به گزارش ایسنا،  داربی ۹4 پایتخت بین دو تیم استقلال و پرسپولیس در چارچوب بازی معوقه هفته 
هشتم رقابت های لیگ برتر، روز دوشنبه در استادیوم آزادی برگزار می شود.

یکی از مســائلی که همیشه در داربی مطرح بوده، بحث رد و بدل شدن گل در داربی های پایتخت 
اســت. معمولا در تقابل استقلال و پرسپولیس به خاطر حساسیت هایی که وجود دارد، دو تیم شیوه 

تدافعی به خود می گیرند و تلاش می کنند تا تیمی در وهله اول گل دریافت نکند.
یکی از مســائل مهم در این زمینه، آمادگی مهاجمان دو تیم پیش از داربی اســت که با وجود این 
حساســیت، مهاجمان بتوانند از تک موقعیت های پیش آمده بهترین اســتفاده را کنند و تیم شان را 

پیشتاز داربی کنند.
در داربی ۹4 پایتخت، شرایط مقداری متفاوت رقم خورده است. مهاجمان استقلال و پرسپولیس تا 
اینجای کار به خاطر شرایط و وضعیت های مختلفی که داشتند نتوانستند عملکرد خوبی از خودشان 

برجای بگذارند.
مهاجمان پرسپولیس بدون گل زده!

تا اینجای کار، شرایط سرخ پوشــان پایتخت بسیار ناامیده کننده و ضعیف نشان داده شده است. در 
۷ بازی که پرســپولیس در رقابت های لیگ برتر انجام داده اســت، حتی یک مهاجم هم موفق به 
گلزنی در بازی های نشــده است و در این ۷ بازی، بیشتر هافبک ها بودند که جور گلزنی تیم شان را 

به دوش کشیدند.
مشکل خط حمله پرسپولیس، مساله ای است که حتی کارشناسان فوتبال و پیشکسوتان پرسپولیس 
روی آن تاکید ویژه ای داشــته اند و ادامه یافتن این مشــکل در داربی می تواند یکی از دردسرهای 

سرخ ها در داربی باشد.
عملکرد بهتر مهاجمان استقلال نسبت به سرخ ها

در طرف مقابل استقلال وضعیت بهتری نسبت به پرسپولیس داشته است اما این تیم نیز به خاطر 
مصدومیت ها و مشــکلاتی که بوده، مهاجمانش نتواستند عملکرد درخشانی در ۹ بازی تیم شان بر 
جای بگذارند.تا اینجای کار مهدی با قایدی با ۲ گل، ارسلان مطهری با ۲ گل و سبحان خاقانی با 
یک گل مهاجمانی بودند که موفق شدند برای استقلال گلزنی کنند و در این مدت بیشتر مدافعان 
آبی ها همچون وریا غفوری، هرویه میلیچ و محمد دانشگر گلزنان تیم فوتبال استقلال بودند که تاثیر 
قابل توجهی در روند بازی ها داشته اند.با این وجود و با توجه عملکرد مهاجمان استقلال و پرسپولیس 
باید دید چه نتیجه ای در داربی رقم می خورد. آیا موتور گلزنی مهاجمان پرسپولیس در داربی روشن 
می شود یا قرار است با بازگشت شیخ دیاباته و هماهنگ تر شدن خط حمله استقلال، اتفاقات دیگری 

در داربی ۹4 رقم بخورد؟

پرسپولیس همیشه تهاجمی است بردهایمان را از مقابل استقلال شروع می کنیم
سرمربی تیم فوتبال اســتقلال با تاکید بر این که تیمش برای 
رســیدن به پیروزی در دربی تهران آماده است گفت: هدف ما 
رســیدن به ســه امتیاز این بازی و حفظ صدرنشینی در جدول 
لیگ برتر اســت.به گزارش مهر ، محمود فکری در نشســت 
خبری قبل از این دیدار که بعدازظهر امروز یکشــنبه در سالن 
روابط عمومی ســازمان لیگ برگزار شــد به تشــریح وضعیت 
تیمش برای دربــی پرداخت و ابراز امیــدواری کرد برنده این 

بازی استقلال باشد.
ســرمربی تیم فوتبال اســتقلال در ابتدای این نشست گفت: 
همانطور که می دانید دربی حساسیت و شرایط خاص خودش را 
دارد و نتیجه این بازی می تواند اتفاقات زیادی را رقم بزند. خدا 
را شــکر ما در بازی های گذشته شرایطی را به وجود آوردیم که 
بازیکنانمان شرایط خیلی خوبی دارند. از نظر آمادگی جسمانی 
و روحی شــرایط خوبی داریم و امیدوارم یک بازی خوب انجام 
دهیم.وی ادامه داد: خیلی برای ما مهم است و امیدوارم بتوانیم 
بــا ارائه یک بازی خوب ســه امتیاز این دیدار را کســب کنیم 
و همچنــان در صدر جدول باقــی بمانیم.فکری در مورد اولین 
حضورش روی نیمکت اســتقلال در دربــی گفت: حس خیلی 
خوبی دارم. چه زمانی که بازی می کردم و چه زمانی که دستیار 
بودم حس خوبی از حضور در دربی داشــتم. الان هم که اولین 
تجربه ســرمربیگری ام است خوشــحالم و امیدوارم که اتفاق 
خوبی رقم بخورد.سرمربی تیم فوتبال استقلال در مورد سبک 
بازی بسته پرســپولیس و احتمال بازی استقلال با سه مهاجم 
گفت: پرســپولیس خیلی هم بسته بازی نمی کند. این تیم اکثراً 
تهاجمی بازی می کند. شــاید بازی قبلی به خاطر شرایط بازی 
کمی بســته بازی کرد ولی اکثر بازی هایش هجومی اســت و 

برای حریفانش دردسر درست می کند.
فکری ادامه داد: به بازیکنانم تاکید کرده ام که آرامش داشــته 
باشند و نگران نتیجه بازی نباشند. برای من خیلی مهم است که 

با تمام توانشــان بازی کنند و آخرین انرژی هایشان را در زمین 
بگذارنــد. امیدوارم که بهترین اتفاق بــرای تیم ما رقم بخورد.

وی در مورد اینکه کدام بازیکن استقلال می تواند نقش محمود 
فکــری دوران بازی کردن را در اســتقلال بازی کند گفت: ما 
الان یک تیم هستیم. تیمی یکدست و رفیق. ان شالله قدر این 
بازیکنان دوستان بیشتر بدانند. امیدوارم بتوانیم این روند را ادامه 
دهیم. بازیکنانم با تمام وجودشان بازی می کنند و ما 11 بازیکن 
بهتر از محمود فکری خواهیم داشت و تعویض هایمان هم قطعاً 
از محمــود فکری بهتر خواهند بود.فکری در مورد اســتفاده از 
بازیکنان جــوان در دربی هم گفت: شــاید در این بازی کمی 
سخت باشــد که بخواهیم از جوانان استفاده کنیم اما در ادامه 
رقابت های لیگ حتماً به جوانان میدان خواهیم داد.ســرمربی 
تیم فوتبال اســتقلال در مورد اینکه آیا در صورت پیروزی نماد 
خاصــی را برای خودتان در نظــر گرفته اید گفت: خیلی به این 
مسائل فکر نمی کنم و هدفم این است که بتوانیم سه امتیاز این 
بازی را کســب کنیم و باعث خوشحالی هواداران شویم.فکری 
در مورد اینکــه تیمش برای نباختن بــازی خواهد کرد گفت: 
نباختن هم خوب است اما تیم ما آماده رسیدن به پیروزی است. 
مــا خط حمله خوبی داریم و امیدواریــم بتوانند با گلزنی زمینه 

پیروز شدن تیم را فراهم کنند.

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس تاکید کرد بازیکنانش در نود و 
چهارمین دربی تهران با تمام وجود خواهند جنگید تا بتوانند سه 
امتیاز این دیدار را کسب و هواداران تیمشان را خوشحال کنند.

به گزارش مهر، دیدار تیم های فوتبال استقلال و پرسپولیس که 
نود و چهارمین جدال آنهاست ساعت 1۶:35 دقیقه دوشنبه در 

ورزشگاه بدون تماشاگر آزادی تهران برگزار خواهد شد.
یحیی گل محمدی سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس در نشست 
خبری پیش از این دیدار که امروز یکشــنبه در ســازمان لیگ 
برتر برگزار شد به ارائه توضیحاتی در مورد این بازی و شرایط 

تیمش پرداخت.
خدا قوت به کادر درمان

وی در ابتدای این نشست گفت: از این فرصت استفاده می کنم 
و خسته نباشید و خدا قوت به کادر درمانی و پزشکی می گویم. 
روزهای ســختی را در یکســال اخیر پشت سر گذاشتند. نباید 
فراموش کنیم که با ایثارگری و از جان گذشــتگی این عزیزان 
جامعه به سمت ســلامتی حرکت کرده است. برای همه آنها 

آرزوی توفیق دارم.
خاطره خوب به جای می گذاریم

گل محمدی ادامه داد: دربی همیشــه حساســیت های خاص 
خودش را دارد. هواداران دو تیم با این بازی خاطرات خوب و بد 
زیادی دارند. امیدوارم فردا بتوانیم خاطره خوبی به جا بگذاریم و 

دل هواداران را شاد کنیم.
تمرکز کلید پیروزی در دربی است

سرمربی سرخپوشــان تهرانی افزود: بازی سختی برای هر دو 
تیم خواهد بود. چیزی که مهم اســت حفظ تمرکز است و باید 
از موقعیت ها هم استفاده کنیم. روی نقاط ضعف و قوت حریف 
کار کرده ایم. امیدوارم بازیکنان فردا با یک تمرکز خوب و یک 
روحیه بالا و یک جنگندگی خوب این سه امتیاز را بگیریم. سه 
امتیاز این بازی برای ما در جدول بســیار مهم است. هدف ما 

هم رسیدن به این ســه امتیاز است. امیدوارم بتوانیم توانایی و 
شایستگی های خودمان را به اثبات برسانیم. فردا فرصتی خوبی 

است که بتوانیم نشان دهیم پرسپولیس چه تیم بزرگی است.
باید مثل یک سرباز بجنگیم

وی در ادامه افزود: زیبنده دو باشگاه نیست که بخواهیم در مورد 
این مسائل صحبت کنیم. دربی حساسیت های خاص خودش را 
دارد و اگر بخواهیم در مورد حاشیه ها صحبت کنیم زیاد درست 
نیست و تمرکز بازیکنان را هم برهم می زند. امیدوارم این احترام 
متقابل وجود داشته باشد. بازیکنان باید به حریف احترام بگذارند 
اما برای رســیدن به سه امتیاز باید مثل یک سرباز بجنگند. با 

صحبت کردن و کری خوانی چیزی تغییر نمی کند.
بردن را از استقلال شروع می کنیم

وی در مــورد نبردن تیمش در هفته های اخیر و اثری که روی 
تیم می گذارد گفت: درســت است که ما 40 روز است نبرده ایم 
امــا بازی هایی که انجام داده ایم برای بردن کافی بوده اســت 
اما شــاید بدشانسی و استفاده نکردن از موقعیت ها عامل پیروز 
نشدن بوده است. با این حال این مسئله ای نیست که ما را اذیت 
کند. این فرصت را داریم که از دیدار با استقلال پیروزی هایمان 

را شروع کنیم.

قطعنوارتساویهایپرسپولیسیاتداومصدرنشینیاستقلال؟

دربی94؛دومیننبردکروناییسرخابی
دیدار نود و چهارم استقلال و پرسپولیس روز 
دوشنبه ساعت 1۶:35 در ورزشگاه آزادی آغاز 

می شود.
به گزارش فارس، دیدار دو تیم اســتقلال و 
پرســپولیس گل سرســبد فوتبال باشگاهی 
ایــران و یکی از بزرگ تریــن دربی های قاره 
آسیاســت که همواره مورد توجه رسانه های 
بین المللی هم قرار می گیرد. دربی ۹4 دومین 
مســابقه دو تیــم در دوران کرونایی اســت. 
اولین مســابقه کرونایی در جام حذفی بود که 
اســتقلال با فرهاد مجیدی در ضربات پنالتی 
برنده شــد و به فینال رسید. استقلال در آن 
روز در حالی پیروز شــد که پیش از مســابقه 
پرســپولیس شــرایط خیلی بهتری نسبت به 
استقلال داشــت اما انگار این قانون نانوشته 
دربی های تهران اســت که تیــم بهتر و برتر 

همیشه برنده نمی شود.
اکنون استقلال با صدرنشینی به دربی رسیده 
و تقریبا دو برابر پرســپولیس گل زده است.  
استقلال 11 گل زده و پرسپولیس فقط ۶ گل 

به ثمر رســانده است. آبی پوشان 18 امتیازی 
دو بازی بیشتر از پرســپولیس یازده امتیازی 
دارند. شــاگردان گل محمــدی اکنون روی 
پله دهم جدول لیگ ایســتاده اند. مهاجمان 
پرســپولیس مثل مهــدی عبــدی و آرمان 
رمضانی هنوز در لیــگ برتر گلزنی نکرده اند 
و زیر فشــار شدید روانی قرار گرفته اند.  شاید 
پرسپولیس بیشتر از همیشه جای خالی عیسی 
آل کثیر را در این بازی احســاس کند. گلزنی 
که با رای غیرمنصفانه کنفدراســیون فوتبال 
آسیا محروم شد. در آن سوی میدان مهاجمان 
اســتقلال هم تجربه بیشتری دارند و هم در 
گلزنی عملکرد بهتری نســبت به مهاجمان 
پرسپولیس داشته اند.  خیلی ها مهدی قائدی 
و ارســلان مطهری  را شــانس اول گلزنی 
دربی می دانند ضمن اینکه شــیخ دیاباته هم 
هست. پرســپولیس تنها تیم بدون شکست 
لیگ برتر بیســتم است اما سه مساوی پیاپی 
بعد از فینال لیگ قهرمانان آســیا دست کمی 
از باخت برای پرســپولیس نداشته است. سه 

بــازی فقط ســه امتیاز نوعی بن بســت  در 
نتیجه گیری محسوب می شود. پرسپولیس بعد 
از باخت در فینال لیگ قهرمانان آســیا دچار 
افسردگی شده اما شکست در دربی می تواند 
این افسردگی را با یک فاجعه بزرگ تر مواجه 
کند به همیــن دلیل تردید هــای زیادی در 
مورد ترکیب سرخپوشــان وجــود دارد اینکه 
گل محمدی تیمش را با 5 هافبک به میدان 
می فرستد یا دست به ریسک می زند و تیمش 
را هجومی تر از همیشــه وارد میدان می کند. 
مصدومیت علی شــجاعی یکی از مشکلات 
پرسپولیس در این مسابقه است.استقلال هم 
در قسمت چپ ترکیب خود دچار تردید است 
اینکه محمد نادری بازیکن سابق پرسپولیس 
به این بازی می رسد یا میلیچ در دربی حاضر 
خواهد شد. گفته می شــود استقلال تصمیم 
دارد با اســتفاده از نفوذ هــای وریا غفوری و 
نادری یا میلیچ از چپ و راســت پرسپولیس 
را تحــت تاثیر خود قرار بدهد. در این صورت 
مهار مهاجمی مثل دیاباته، ارسلان مطهری 

و حتی قائدی برای پرســپولیس دشــوارتر از 
همیشه خواهد بود.

نقطه اطمینان دو تیم درون درواز ه است جایی 
که حامد لک و رشــید مظاهــری قرار دارند. 
دو دروازه بان پرسپولیس و استقلال که اولین 
دربی خــود را تجربه می کنند می توانند برنده 
مســابقه را هم تعیین کنند. لک و مظاهری 
کم اشــتباه و با اعتماد به نفس نشان داده اند 
و دوئــل اصلی بین بازیکنــان در قفس های 
تــوری رقم خواهد خورد. اســتقلال 4 گل و 
پرســپولیس ۲ گل خورده اســت البته ۲ گل 
آبی پوشان را حسینی دروازه بان نیمکت نشین 
اســتقلال دریافت کرده و حامد و رشــید هر 

کدام ۲ گل دریافت کرده اند. 
اســتقلال در صورتی که برنده دربی شــود 
جایگاه خــود را در صدر جدول مســتحکم 
می کند و پرســپولیس اگر دربــی را ببرد نوار 
مساوی های کسل کننده اش را قطع می کند و 
خیز بلندی به ســمت بالای جدول و رسیدن 
به جمع مدعیان خواهد داشــت. تساوی هم 

دلچســب هواداران نخواهد بود هرچند باعث 
می شود هر دو طرف تا مدت ها برای یکدیگر 

کری بخوانند.
ورزشگاه خالی از تماشــاگر از هیجان مثبت 
دربی کم می کند اما نبود تماشــاگران باعث 
نمی شــود کــه بازیکنان دوتیم حساســیت 
میلیون ها هوادار خود را در این بازی احساس 
نکنند. شــاید در ورزشــگاه خالــی میزبانی 
خیلی معنا نداشــته باشد اما استقلال میزبان 
مسابقه اســت و حتی بر سر سکوهای خالی 
و پهــن کــردن پرچم های هــواداری نوعی 
جنگ زیرپوســتی بین دو باشگاه را شاهدیم! 
امیدواریــم در این مســابقه شــاهد تنش و 
درگیری بین دو نیمکت نباشــیم و مربیان و 
بازیکنان هر دو تیم حرف هایشان را در میدان 
مســابقه بزنند. همه امیدواریم این مسابقه در 

حد و اندازه نامش زیبا و جذاب باشد.
نام داور مســابقه هم قرار است، امروز اعلام 
از محمدحسین زاهدی فر  اما صحبت  شــود 

است.



8
دوشنبه 22  دی 1399/   سال سوم  /   شماره 847

Vol.3.No.847 / January .10.2021

www.sobhe-emrooz.ir
sobhe.emrooz.news@gmail.com خر

گآ
بر

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888
دفتر خراسان شمالی: 05832259018

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

Sobh_Emrooz

Sobh_Emrooz

قاضی زاده هاشمی، نایب رئیس مجلس: شرکت آمریکایی 
تولیدکننده واکسن ۵ بار محکوم شده

نایب رییس مجلس شورای اســلامی تاکید کرد: زمانی که ما در 
کشور دانش کافی برای تولید واکسن کرونا در سطح استانداردهای 
بــالای جهانی را داریم چرا باید به ســمت خرید واکســن از یک 
شــرکتی که تاکنون پنج بار متخلف شــناخته شده است، برویم؟ 
سید امیرحسین قاضی زاده هاشمی که اداره بخشی از جلسه علنی 
صبح روز )یکشنبه( مجلس شورای اسلامی را برعهده داشت، بیان 
کــرد: با توجه به نطق ها و تذکرات نماینــدگان باید نکته ای را در 
رابطه با مانور رســانه های ضد انقلاب بر روی واکســن آمریکایی 
کرونا بیان کنم. مقام معظم رهبری به درســتی فرمودند که نباید 
واکســن تولیدی این شــرکت بدنام آمریکایی به کشور وارد شود. 
این شــرکت آمریکایی پنج بار به جهت نقصان علمی و زیانی که 
مصرف داروهای آن به مردم آمریکا وارد کرده اســت در خود این 
کشور محکوم شــده است. وی در ادامه اظهار کرد: از سوی دیگر 
در قراردادی که برای فروش واکســن با سایر کشورها می بندند و 
حتی برخی از کشــورهای منطقه نیــز آن را خریداری کردند هیچ 
تضمینی در مورد این واکســن نمی دهد و عوارض احتمالی آن را 
نیــز نمی پذیرد و حتی حاضر به جبران خســارت های احتمالی نیز 

نمی باشد.

موحدی کرمانی: لوایح FATF با اصرار روحانی به رهبرانقلاب 
به مجمع فرستاده شده

موحدی کرمانی عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام در رابطه با 
روند بررسی لوایح FATF در مجمع تشخیص مصلحت نظام اظهار 
داشــت: لوایح FATF مقطعی در مجمع تشخیص مصلحت نظام 
مطرح شــد و بعد از آن از دستور کار مجمع خارج و مشخص شد 
که مجمع با FATF موافق نیست. وی افزود: اما بعداً رهبر انقلاب 
فرمودند که این موضوع مجدداً در مجمع بررسی شــود که آن هم 
احســاس می کنم به اصرار آقای روحانی باشــد. در واقع احساس 
می کنــم رئیس جمهور، آقا را به این تصمیم رســاند. عضو مجمع 
تشــخیص مصلحت نظام تاکید کرد: مطمئن هستم اگر این لوایح 
بار دیگر در مجمع تشخیص مطرح شود با مخالفت اعضای مجمع 

روبرو خواهد شد.

 نماینده مجلس درمورد برخی واکسن های خارجی: 
عقیم کننده است

علی اصغر عنابســتانی در صحن علنی روز ) یک شــنبه، ۲1 دی 
ماه ( در نطق میان دســتور گفت: جنــاب رئیس جمهور می گویند 
چنان گران کردیم که مــردم نفهمیدند؛ آقای روحانی مردم خوب 
می فهمند اما به واســطه نجابت و نظام، ضعــف عملکرد پرتکرار 
شــما را تحمل می کنند؛ شما اشتباه فهمیده اید که کشور را به این 
ورطه غلط انداخته اید؛ شما اشــتباه فهمیده اید که در کشوری که 

سال ها اســت پرچمدار واکسن سازی اســت برای تامین واکسن 
چشم امید به دشمن دوخته اید و دست دانشمندان ما را برای تولید 
واکسن بسته اید. عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی 
خطاب به رئیس جمهور افزود: چرا برای ســاخت واکسن مدت ها 
فرصت سوزی کردید و به موسسات مربوطه اجازه کار ندادید؟ چرا 
هنوز به انستیتو رازی اجازه آزمایش انسانی نمی دهید؟ کشورهایی 
کــه تمام تلاش خود را بر علیه ملت ایران به کار گرفته اند و حتی 
از ورود داروهای مهمی مانند داروی سرطان، بیماری های خاص 
و حتی داروی بیماران پروانه ای به کشور جلوگیری کردند چگونه 
ناگهان دلسوز ملت ما شدند و برای سلامت ملت ما واکسن تعارف 
می کنند؟ وی ادامه داد: آن هم واکســن هایی که بر اساس برخی 
گزارشات هم سرطان زا و هم عقیم کننده هستند و حتی ۶0 درصد 
نظام بهداشــت و درمان خودشــان هم حاضر به اســتفاده از آنها 
نیستند؛ ســال ها دل طلب جام جم از ما می کرد آنچه خود داشت 

زبیگانه تمنا می کرد.

واکنش آشنا به اظهارات صدیقی در مورد آیت الله مصباح
حســام الدین آشنا مشــاور رئیس جمهور در توئیتی در واکنش به 
ســخنان صدیقی در مورد آیت الله مصباح یزدی نوشت: اشخاص 
حاضر در این داســتان یعنی آقایان محمدی داماد آقای محمدی 
عراقی و آقای محمد علی جاودان افرادی شــناخته شــده هستند. 
غســال راشناســایی کنید و ما وقع را از او استفسار کنید. اگر تایید 
کرد او را برای بررســی بیشــتر به اداره آگاهی معرفی کنید. اگر 

تکذیب کرد ناقل را برای بررسی بیشتر فرا بخوانید

عضو کمیسیون بهداشت مجلس: احتمال ممنوعیت واردات 
هرگونه دارو از انگلیس، فرانسه و آمریکا

یک عضو کمیسیون بهداشــت در مجلس شورای اسلامی گفت: 
احتمــالا با اتفاقی کــه رخ داده، دیگر هیچ دارویــی از انگلیس و 
فرانســه به ایران وارد نشود. حســن رزمیان مقدم در گفت وگو با 
»انتخاب« درمورد ممنوعیت واردات واکســن از انگلیس، امریکا 
و فرانســه گفت: حضرت آقا یکبار با صراحت و جدیت درباره این 
موضــوع صحبت کردنــد و نیازی به طرح دوباره مســائل درباره 
واکسن کرونا از کشورهای انگلستان، آمریکا و فرانسه نیست. وی 
افــزود: احتمالا بــا اتفاقی که رخ داده، دیگر هیــچ دارویی از این 
کشورها به ایران وارد نشود. رزمیان مقدم در پاسخ به این پرسش 
که آیا شــما با این ممنوعیت احتمالی موافق هستید، تصریح کرد: 
بله من موافق این ممنوعیت ها هســتم و احتمــالا نیز این اتفاق 

خواهد افتاد.

بدون داشتن جایگزین مناسب، نمی توان
 اینستاگرام را فیلتر کرد

ســید ابوالحســن فیروزآبادی -رییس مرکز ملی فضای مجازی 

در پاســخ به ســوالی در مورد سرانجام اینســتاگرام، گفت: گرچه 
بحث های بســیاری پیرامون مسئله اینســتاگرام وجود دارد؛ اما تا 
زمانی که آلترناتیو مناسبی برای آن نداشته باشیم، با فیلتر آن دچار 
برخی مشــکلات می شویم. مردم به ارتباط و شبکه های اجتماعی 
نیاز دارند و نمی توانیم بدون یافتن جایگزینی مناســب، یک شبکه  
اجتماعی را ببندیم. برخی فقط به مشــکلات اخلاقی اینستاگرام 
می اندیشند، اما من مشکلات خیلی فراتری را می بینم. اینستاگرام 
مخاطــب را در حباب اطلاعاتی قرار می دهد، خودشــیفتگی را در 
کاربران دامن می زنــد و اراده پلتفرم را بر افراد تحمیل می کند. با 
این وجود، عده زیادی در این بستر زیست می کنند و ما نمی توانیم 

به راحتی این بستر را مسدود کنیم.

انتقاد شدید عبدی به اظهارات عجیب صدیقی
عبــاس عبدی در خصــوص اظهارات عجیب کاظــم صدیقی در 
مورد آیت الله مصباح یزدی تحلیلی هشــدارآمیز را مطرح کرد.این 
تحلیلگر مســائل سیاسی، در حســاب توییتر خود نوشت: » سخن 

آقای صدیقی 5 وجه دارد.
1. او که اینها را گفت.

۲. مجری که در تایید سر تکان می دهد.
3. رسانه ای که پخش کرد.

4. عده ای که باور دارند.
5. مجموعه ای که می داند دروغ است و برخوردی نمی کند.

پنجمی زیان بارتر از همه اســت. زیرا بقای خود را در ترویج دروغ 
و خرافه دیدن است.«

نامه سرگشاده محسن هاشمی به خواهرش فائزه:
 عذرخواهی کن!

در پی مصاحبه اخیر فائزه هاشمی در مورد دونالد ترامپ و اقدامات 
رییس جمهور آمریکا علیه ایران، محســن هاشــمی طی نامه ای 
سرگشــاده به اظهارات وی واکنش نشان داد و نوشت: »می دانم 
که در ســالهای اخیر برخوردهای نادرستی با تو، خانواده و فرزندت 
شــده است که شاید باعث کشاندن تو به تندروی و خارج شدن از 
مشی میانه روی پدر گردیده، ولی این دلیل نمی شود که به رییس 

جمهور کشور بیگانه امید ببندی و دم از استقلال بزنی!«
متن نامه سرگشاده محسن هاشمی رفسنجانی به خواهرش بدین 

شرح است:
بسم الله الرحمن الرحیم

خواهر عزیزم فائزه
هنوز چهارمین ســالگرد رحلت پدر، سپری نشــده بود که انتشار 

مصاحبــه ای از تو موجب ناراحتی علاقمندان آیت الله هاشــمی 
رفســنجانی والبته اعضــای خانواده و را فراهم کــرد و بهانه ای 
مناســب به افراطیون و تخریب گران پــدر داد و برگ دیگری بر 

مظلومیتش اضافه شد.
نوشتن این سطور به معنای آن نیست که خود را بزرگتر یا فهمیده 
تر از تو می دانم، چرا که تقریبا هم ســن و ســوابق سیاســی تو 
کمتر از من نیســت، ولی احســاس وظیفه کردم که تذکراتی که 
بارها به شکل گفتگوهای خانوادگی طرح شده بود را در قالب نامه 

سرگشاده بیاورم.
به خوبی می دانی که متفاوت با بســیاری از شخصیتهای کشور، 
پــدر، چهره ای نبود که مواضع وتفکراتش پوشــیده باشــد، از او 
هزاران صفحه اثر در قالب کتاب، خاطرات، خطبه های نمازجمعه، 
ســخنرانی، مصاحبه و ... باقیمانده است که حدود یکصد جلد آن 

تاکنون منتشر شده است.
اتفاقــا در موضوع ترامپ، برخطــر او و تهدیدی که خودکامگی او 

هشدار علنی داده بود و گفتند:
ترامــپ چهره ای خطرناک و قلدری که به اصول پایبند نیســت و 

قواعد و مقررات را به راحتی به زیر پا می گذار، می باشد.«
می دانی که ترامپ به واکنش احساسی وبه دور از عقلانیت ایران 
در این ماههای آخر دل بســته بود تا بتواند آتش جنگ را روشــن 
کند که با هشیاری وتدبیر مسئولان، بویژه رهبرانقلاب این توطئه 
ناکام ماند و ایران با ســرافرازی و ترامپ با شکست، سخت ترین 

دوره تحریم ها را به پایان رساند.
قطعــا خــود خوب مــی دانی و معتقــدی که ترامــپ کاری جز 
تهدیــد، تحریم، بدعهدی، ترور، توهین علیــه ایران انجام نداد و 
سیاستمداری لمپن وقمار باز است و من سقوط ترامپ را به ملتهای 

ایران و آمریکا تبریک گفتم.
می دانم که در سالهای اخیر برخوردهای نادرستی با تو، خانواده و 
فرزندت شــده است که شاید باعث کشاندن تو به تندروی و خارج 
شــدن از مشی میانه روی پدر گردیده، ولی این دلیل نمی شود که 

به رییس جمهور کشور بیگانه امید ببندی و دم از استقلال بزنی!

لذا از تو صمیمانه تقاضــا دارم صحبتهای خود را اصلاح و از این 
موضع عذرخواهی کنی و مانع تخریب پدر از طرف تجدیدنظرطلبان 

خارجی و افراطیون داخلی شوی
برادرت محسن

پیشنهاد احمد توکلی به رئیس دستگاه قضا
احمد توکلی رئیس هیات مدیره دیده بان شــفافیت و عدالت طی 

نامه ای، به آیت الله رئیسی پیشنهاد داد تا برای وفاق و همدلی سه 
قوه و همچنین عملیاتی کردن مأموریت های هفت گانه سند تحول 
قضایی، شــورایی از مدیران عالی سه قوه تشکیل شده و نتایج به 

صورت مستمر مردم اطلاع رسانی شود.
متن این نامه به شرح زیر است:

برادر ارجمند آیت الله دکتر رئیسی
رئیس محترم قوه قضاییه

سلام علیکم
با احترام، قوه قضاییه نقش بسیار مهمی در تحقق آرمان های نظام 
مقدس جمهوری اســلامی ایران دارد و نقش آفرینی ســازنده این 
قوه با همکاری ســایر قوا و نهادهای حاکمیتی کشور موفقیت آن 

را ضمانت خواهد کرد.
ســند تحول قضایی، منبعث از تکالیف تعیین شــده در اصل 15۶ 
قانون اساســی و سیاست های کلی نظام، برنامه های بسیار مترقی 
دارد کــه اجرای آن نیازمند مدیران جهــادی و با انگیزه، بودجه و 
امکانات اقتصادی و از همه مهم تر، مطالبه گری مردم است. برای 
وفاق و همدلی سه قوه در اجرای این سند بسیار مؤثر در کارآمدی 
قوا، پیشنهاد می گردد برای عملیاتی کردن مأموریت های هفت گانه 
ســند تحول قضایی، شورایی از مدیران عالی سه قوه تشکیل شده 
و نتایج به صورت مســتمر به استحضار مردم عزیز ایران اسلامی 
رسانده شود. مستحضرید سند مذکور نه تنها مطالبات به حق مردم 
را نسبت به دســتگاه عدلیه، بلکه مطالبات به نظام اسلامی را نیز 
افزایش داده اســت، بنابراین ضرورت دارد دستگاه قضا نسبت به 

انجام مأموریت خطیر خود مصمم تر از گذشته عمل نماید.
دیده بان شفافیت و عدالت به عنوان یک سازمان مردم نهاد از این 
حرکت تقدیر نموده و وظیفه دینی و ملی خود می داند در پیگیری 
مطالبات به حق مردم عزیز ایران اسلامی کما فی السابق همچنان 
محکم و مصمم در میدان عمل حضور فعال داشــته و در این راه 
مدافع دلسوز حقوق ملت باشد. در پایان بر این نکته تاکید می کنیم 
که ان شــاءالله در همه حال، فرصت کمک به قــوه قضائیه را از 

دست نخواهیم داد.

لاریجانی در ۱۲ سال مدیریت مجلس یک ریال حقوق نگرفت
حقیقت پور درباره شــیوه مدیریت علــی لاریجانی در مجلس نیز 
گفــت: من با علم و اطلاع می گویم که آقای لاریجانی 1۲ ســال 
در مجلــس یک ریال حقوق نگرفت، آن وقت برخی آقایان نیامده 

دنبال خودرو و وام مسکن در مجلس هستند.

منبع: تابناک

لاریجانیدر۱۲سالمدیریتمجلسیکریالحقوقنگرفت/بدونداشتنجایگزینمناسب،نمیتوان
اینستاگرامرافیلترکرد/پیشنهاداحمدتوکلیبهرئیسدستگاهقضا

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

511/1ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
آگهیموضوعماده3قانونوماده13آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی
برابر رای شماره 13۹۹۶030۶۲۷100380۷  هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک مشهد منطقه پنج تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مصطفی 
پور علی حیدرآبادی در ششــدانگ یک باب خانه به مســاحت 80 متر مربع قسمتی از پلاک 454 فرعی از 1۶- اصلی 
بخش ۹  واقع در شهید بابانظر50/1 کوچه شهید شفیعی 11 پلاک14 خریداری از آدینه محمد شاد محرز گردیده است. 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این 
اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم 
نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 

م.الف83۷  تاریخ انتشار نوبت اول: 13۹۹/10/۲۲. تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/11/8
حمیدرضا افشار ـ رئیس ثبت اسناد و املاک منطقه پنج مشهد

511/۲آگهي فقدان سند مالکیت
نظر به اینکه آقای حسین متجدد به استناد ۲ برگ فرم استشهادیه منضم به فرم تعهد جهت دریافت سند مالکیت المثنی 
نوبت دوم به این اداره مراجعه نموده و مدعی است سند مالکیت ششدانگ اعیان یک باب آپارتمان به شماره پلاک ۲3 
فرعی از 1۹ فرعی از ۲104- اصلی بخش یک مشهد که متعلق به نامبرده می باشد به علت سهل انگاری مفقود گردیده 
است.با بررسی دفتر املاک ، معلوم شد مالکیت نامبرده در ذیل شماره دفتر الکترونیک 13۹۹۲030۶003014۲3۹ به نام 
حسین متجدد ثبت و سندالمثنی نوبت اول به شماره چاپی 0۶18۹۹ و۹8 صادر و تسلیم گردیده است .دفتر املاک بیش 
از این حکایتی ندارد لذا به استناد ماده 1۲0 اصلاحی قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهي ومتذکر میگردد هر کس نسبت 
به ملک مورد آگهي معامله اي انجام داده یا مدعي وجود سند مالکیت نزد خود باشد بایستي ظرف مدت ده روز از تاریخ 
انتشار آگهي اعتراض کتبي خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمي به این اداره تسلیم نماید بدیهي 
اســت در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر یا وصول اعتراض بدون ارائه ســند مالکیت یا سند معامله رسمي 

نسبت به صدور سند مالکیت المثني وتسلیم آن به متقاضي اقدام خواهد شد .م الف 1۶۲
محمدجواد غلامی - رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه یک مشهدمقدس

511/3آگهيفقدانسندمالکیت
نظر به اینکه خانم نسرین خشنودان به استناد ۲ برگ فرم استشهادیه گواهی امضا شده توسط دفتر اسناد رسمی 8 مشهد 
نسبت به 3 دانگ مشاع از ششدانگ اعیان پلاک ثبتی 31۲۲۲ فرعی از 1۷5۶4 از 1۷3۷3 فرعی از ۲3۲ @اصلی بخش 
۹ مشهد که به علت سهل انگاری مفقود گردیده است تقاضای صدور سند المثنی نوبت اول نموده است که برابر ثبت دفتر 
املاک 3 دانگ مشاع از ششدانگ اعیان پلاک فوق ذیل شماره دفتر املاک ۲11۲ صفحه 3۲5 شماره ثبت 34۶۹۲0 
به نام نسرین خشنودان ثبت و سند مالکیت به شماره چاپی ۶1۹88۶ سری الف سال 88 صادر وتسلیم شده است .دفتر 
املاک بیش از این حکایتی ندارد لذا به استناد ماده 1۲0 اصلاحی قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهي ومتذکر میگردد 
هر کس نسبت به ملک مورد آگهي معامله اي انجام داده یا مدعي وجود سند مالکیت نزد خود باشد بایستي ظرف مدت 
ده روز از تاریخ انتشار آگهي اعتراض کتبي خود را به پیوست اصل سند مالکیت یا سند معامله رسمي به این اداره تسلیم 
نماید بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقرر یا وصول اعتراض بدون ارائه سند مالکیت یا سند معامله 

رسمي نسبت به صدور سند مالکیت المثني وتسلیم آن به متقاضي اقدام خواهد شد .م الف1۶1
بشیر پاشایی @ مسئول ساختمان شماره۲ اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک مشهد

511/4اخطاریه ماده 101 @ اموال غیر منقول
بدین وســیله به شرکت ارشیا نیرو گستران آژند به شــماره ثبت 3۷5۶۶ و شناسه ملی 10380531۶30 ابلاغ می شود 
در خصوص پرونده اجرایی کلاســه ۹405۶8۹ له بانک صادرات طبق گزارش وارده به شــماره ۹۹015- 13۹۹/1/30 
کارشــناس رسمی دادگستری ، پلاک ثبتی 131۲8 فرعی از ۲3۲- اصلی بخش ۹ مشهد به مبلغ 18/۷50/000/000 
ریــال ارزیابی گردیده لذا چنانچه به مبلغ ارزیابی پلاک مذکور معترض می باشــید ، اعتراض کتبی خودرا ظرف مدت 
پنج روز از تاریخ ابلاغ این اخطاریه به ضمیمه فیش بانکی دســتمزد کارشناســی ۲۷/180/000 ریال به دفتر این اجرا 
تســلیم نمایید.ضمنا به اعتراضی که خارج از موعد یا فاقد فیش بانکی دســتمزد کارشناس تجدید نظر باشد ترتیب اثر 

داده نخواهد شد.م الف 1۶0
اداره اجرای اسناد رسمی مشهد

511/5اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بجستان

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهیموضوعماده3قانونوماده13آئیننامهقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیواراضیو

ساختمانهایفاقدسندرسمی
نظر به دستور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
وبرابر رای شماره 13۹۹۶030۶0۲0000155 مورخ 13۹۹/۹/1۹ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر درواحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی زینب کیفی بجستانی به شناسنامه شماره 10۶۶ کد 
ملی 5۶۲۹۹۷05۲۶  صادره گناباد فرزند غلامرضا درســه دانگ مشاع ازششدانگ یک باب منزل مسکونی به مساحت 
33۲  مترمربع تمامت پلاک ثبتی 1۷0 فرعی از یک اصلی  واقع دربخش دوگناباد حوزه ثبت ملک بجستان به آدرس 
خیابان دوازده فروردین @ دوازده فروردین۲ @ کوچه شــهید کریم زاده انتهای کوچه پلاک1۷ خریداری مع الواسطه از 
محل مالکیت خانم ها صدیقه و زینت قرشی ، ثبت شده ذیل صفحات ۶۹ و1۲۷ دفتراملاک جلد۲ محرز گردیده است . 
لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه 
این آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طریق این روزنامه ومحلی /کثیرالانتشار در شهرها ودرروستاهارای هیات الصاق تا 
درصورتیکه اشخاص ذینفع به ارای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ 
الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم ورسید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک 
ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتیکه اعتراض در 
مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواست به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور 
سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشارنوبت اول13۹۹/10/۲۲ 

.تاریخ انتشارنوبت دوم13۹۹/11/8
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/6ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکبجستان

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
و ثبتی تکلیفوضعیت تعیین قانون نامه آئین ماده13 و قانون 3 ماده موضوع آگهی

اراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
نظر به دســتور مواد 1و3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی واراضی وســاختمانهای فاقد ســند رســمی مصوب 
13۹0/۹/۲0 وبرابر رای شماره 13۹۹۶030۶0۲000015۶ مورخ 13۹۹/۹/1۹ هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر درواحد ثبتی حوزه ثبت ملک بجستان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی مریم کیفی بجستانی 
به شناسنامه شماره 113 کد ملی 5۶۲۹808۹41  صادره بجستان فرزند غلامرضا درسه دانگ مشاع ازششدانگ 
یک باب منزل مســکونی به مساحت 33۲  مترمربع تمامت پلاک ثبتی 1۷0 فرعی از یک اصلی  واقع دربخش 
دوگناباد حوزه ثبت ملک بجســتان به آدرس خیابان دوازده فروردین @ دوازده فروردین۲ @ کوچه شــهید کریم 
زاده انتهای کوچه پلاک 1۷ خریداری مع الواسطه از محل مالکیت خانم ها صدیقه و زینت قرشی ثبت شده ذیل 
صفحات ۶۹ و1۲۷ دفتراملاک جلد۲ محرز گردیده است . لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 آیین نامه مربوطه این آگهی در نوبت به فاصله 15 روز از طریق 
این روزنامه ومحلی /کثیرالانتشــار در شهرها ودرروستاهارای هیات الصاق تا درصورتیکه اشخاص ذینفع به ارای 
اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و درروستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه 
اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم ورســید اخذ نمایند . معترض باید ظرف یک ماه از تاریخ 
تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست به اداره 
ثبت محل تحویل دهد که دراین صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتیکه 
اعتــراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض ، گواهی دادخواســت به دادگاه عمومی محل ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ 

انتشارنوبت اول13۹۹/10/۲۲ .تاریخ انتشارنوبت دوم13۹۹/11/8 
مجید طیبی- رئیس ثبت اسناد واملاک بجستان

511/7ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  
فاقد ســند رســمی . نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد 
ســند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شــماره 13۹۹۶030۶00۶00۲1۶1  هیات اول موضوع ماده یک 
قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای 
براتعلی بایگی صوفی آبادی فرزند عباســعلی به شماره شناســنامه 1۷ صادره از تربت حیدریه و برابر رای شماره 
13۹۹۶030۶00۶00۲1۶۲ هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه تصرفات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای علی قرائی فرزند برات اله به شماره شناسنامه 1310 صادره 
از تربت حیدریه بالمناصفه نســبت به قسمتی از ششــدانگ یک باب منزل به مساحت 1۲/30 متر مربع)دوازده 
وســی صدم متر مربع( قســمتی ازپلاک 1۲8۹ از 54۷ فرعی از اراضی دیزقند پلاک ۲31- اصلی دهستان اربعه 
واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه خریداری مع الواسطه از مالک رسمی سیدرضا 
قاســمی محرز گردیده اســت. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
ســند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی 
و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام شده اعتراض داشته باشند باید از 
تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند.  
معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل نماید 
و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی 
دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت به 
دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع 
از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 10/۲۲/ 13۹۹ . تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/11/8

محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه
511/8ادارهکلثبتاسنادواملاکاستانخراسانرضوی
ادارهثبتاسنادواملاکحوزهثبتملکتربتحیدریه

هیاتموضوعقانونتعیینتکلیفوضعیتثبتیاراضیوساختمانهایفاقدسندرسمی
آگهــی موضوع ماده 3 قانــون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  
فاقد ســند رسمی . نظر به دســتور مواد 1 و 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رســمی مصوب 13۹0/۹/۲0 و برابر رای شماره 13۹۹۶030۶00۶00۲03۷  هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه تصرفــات  مالکانه و بلامعارض متقاضی آقای میثم 
شانســی پور فرزندعلی اکبر به شماره شناســنامه 0۶۹0081804 صادره ازتربت حیدریه نسبت به ششدانگ یک 
باب ســاختمان به مســاحت 3۲/40 متر مربع ) ســی و دو و چهل صدم متر مربع (قسمتی از پلاکـ  5۶۲ فرعی 
از اراضی شــاهده پلاک 1۲۹ @اصلی دهســتان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه  از مالکیت رسمی مشاعی متقاضی محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت به فاصله 
15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شــهرها منتشر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعلام 
شــده اعتراض داشته باشــند باید از تاریخ انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل 
وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت 
اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه است و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض، گواهی تقدیم دادخواست به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت 
می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیست. تاریخ انتشار نوبت اول: 10/۲۲/ 13۹۹ . 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 13۹۹/11/8
محمد کاظم باقرزاده ـ رئیس ثبت اسناد و املاک تربت حیدریه


